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INŽ. MILOVAN ZIDAR NA OBISKU V PTUJU 

Večanje zemljišč družbenega sektorja -naloga 
v sredo, 26. junija 1974 je bil na 

enodnevnem obisku v Ptuju inž 
MUovan Zidar, republiški sekretar za 
kmetijstvo in gozdarstvo. Na 

Kmetijskem kombinatu Ptuj se j e 
naprej pogovor i l s predstavniki 
sestavljene organizacije združenega 
dela ( K K Ptuj, Agrokombinata 
Maribor in Lenart ter tovarna 
mesnih izdelkov Mar ibor ) , ki 
skupno tvorijo Kmetijski prehram
beni kombinat Ptuj. Na razgovoru 
so sodelovali tudi predstavniki 
občinske skupščine in družbe
nopoli t ičnih organizacij ptujske 
občine. 

Na razgovoru je najprej glavni 
direktor S O Z D Cvetko Doplihar 
seznanil republiškega sekretarja s 
sedanjo kmetijsko proizvodnjo na 

mariborskem območju in s programi 
razvoja. Branko Goijup, predsednik 
SO Ptuj je govori l predvsem o 
nerazvitem območju Slovenskih 

goric in Haloz, kjer je nujno 
potrebno asfaltirati cestno omrežje, 
urediti vodovod , elektriko in vrsto 
drugih komunalnih objektov, če 
h o č e m o ta zaostala območja 
agrarno dvigniti in organizirati 
sodobno tržno kmetijsko proizvod
njo na kooperantski podlagi. Oton 
Pol ič , podpredsednik SO Ptuj pa je 

predvsem govori l o dosedanjem 
razvoju kooperacije in o vlaganjih v 
modernizacijo kmetij . 

Inž . Milovan Zidar je izrazil 
zadovoljstvo nad dosedanjim raz
vojem kmetijstva na ptujško-mari-
borskem območju. Pri tem je 
naglasi], da je nujno posvečati 
posebno skrb kmetijski pospeševalni 
službi, ki j o j e treba bolj približati 
kmetu - neposrednemu proizva
jalcu. Za tem si je republiški 
sekretar ogledal farmo bekonov na 
Turnišču. 

Popoldne j e inž /Milovan Zidai" 
imel še razgovor z vsemi komunisti 
iz sestavljene organizacije zdru
ženega dela, na katerega so povabili 
še komuniste_ iz Mesokombinata 
„Perutnina", Živinorej skb-veterinar-
^ e g a zavoda, , ,Pe tovie" , K Z 

Nadaljevanje na 2. strani 

' Milovan Zidar {prvi z leve) med gostitelji v Ptuju 

OB DNEVU BORCA 
NA KEBLJU 

Letošnja osrednja slovesnost v 
okviru praznovanj 4. julija, 
dneva borca je bila v organizaciji 
Z Z B N O V in O K S Z D L občine 
Slov. Bistrica v partizanski vasici 
Kebelj na bistriškem Pohorju, 
Slovesnosti so se pričele ob 11. 
uri. Franta Komel j je v 
svečanem govoru osvetlil do
godke izpred 30 let. V nada
ljevanju so pevski zbori in 
recitatorji D P D Svobode Slov. 
Bistrica izvedli bogat kulturni 
program, v katerem je sode
lovala tudi sindikalna godba na 
pihala I M P O L iz Slov. Bistrice. 

Svečanosti ob dnevu borca 
b o d o tudi v vseh večjih krajih 
bistriške občine. 

H . . 

V Ormožu ob dnevu borca 
Občinska konferenca Z M S , občin

ska organizacija zveze rezervnih 
vojaških starešin in občinski odbor 
zveze borcev N O V Ormož so 
pripravili minulo nedeljo popoldan 
letošnjo proslavo v počasti tev 4. 
julija, dneva borca. 

Po zboru pred gradom so borci na 
spomenik N O V položi l i venec nato 
pa je povorka udeležencev krenila 
ob zvokih ormoške godbe na 
prireditveni prostor pri vinski k l e t i 
Tu je bila proslava. Spomine na 

težke dni vojne in uspehe povojne 
graditve je obudil slavnostni govor
nik Martin Toplak, predsednik 
občinske organizacije zveze borcev 
N O V . V kulturnem delu programa 
so nastopili recitatorii, med temi se 

je predstavila tudi skupina mladin-
skejga aktiva Loperšice z zborno 
recitacijo. Sledilo je srečanje 
mladine z udeleženci N O V in 
družabna prireditev s plesom. 

Polaganje venca na spomenik revolucije ob dnevu borca v Ormožu 
Foto: J. Rakuša 

Do nedelje, 7. juLiia 1974. 
Polna luna bo v četrtek, 4. ju

lija o b 13.40. 
Napoved: Vlažen zrak se bo 

umaknil proti vzhodu. Naše kra
je bo zajel suh in vroč zrak. zato 
pričakujemo v naslednjih dneh 
suho in v roče vreme. Dnevne 
temperature zraka se bodo giba
le okrog 28 stopinj C. v posa
meznih krajih celo do 34 stopinj 
C. 

N o č n e temperature zraka se 
bodo gibale v mejah od 16 do 
24 stopinj C. 

Alo jz Cestnik 



Večanje zemljišč družbenega sektorja - naloga 
Nadaljevanje s 1. strani. 

Lovrenc in druge, ki v občini delajo 
na področju kmetijstva. Razgovor je 
bil o nalogah komunistov v 
kmetijstvu po^ V I I . kongresu Z K S , 
X. kongresu ZKJ in pri uresni
čevanju ..zelenega plana". Poudar
jene so bile predvsem naslednje 
naloge: 

- Večanje kmetijskih zemljišč 
družbenega sektorja, to mora biti 
stalna in nenehna naloga vseh 
dejavnikov v občini . Gre predvsem 
za usposobitev neizkoriščenih kme
tijskih površin. Z melioracijami in z 
drugimi agrotehničnimi ukrepi j e 
treba doseči , da bo vsak kvadratni 
meter kmetijskega zemljišča uspo
sobljen in intenzivno obdelan. Torej 
v prvi vazi gre za aktiviranje vsega 
obstoječega fonda kmetjjskih zem
ljišč v družbeni lasti. 

- Slediti je treba procesu 
deagrarizacije. Gre za kmetijska 
zemljišča v lasti nekmetov, to je 
proces, ki bo stalno sproščal 
k m e č k o zemljo. Gre izključno za 
zemljo nekmetov, ne pa za zemljo 
pol kmetov , kar se ponekod napak 
tolmačj . V zvezi s tem je nujno v 
občinski zemljiški skupnosti opre
deliti jasno pol i t iko , na katerih 
območj ih b o m o razvijali kmetijsko 
proizvodnjo v družbenem sektorju 
in kje v kooperacijski p ro izvodnj i 
Skladno s tem se je treba vključevati 
v odkup in zakup vseh sproščenih 
kmetijskih parcel in j ih povezovat i v 
proizvodne komplekse. 

Pri tem je inž /Milovan Zidar 
omenil takozvani ..družbeni sektor 
dve" , ideja o tem je vznikla prav na 
ptujskem območju . V tem primeru 
gre za manjše kmetijske površine v 
družbeni lasti, kjer ni možno 
organizirati industrijske kmetijske 
proizvodnje. Take površine bi se naj 
dale v obdelavo l u p i n a m koope
rantov, ne v zakup, temveč kot 
oblika proizvodnega odnosa na 
socialističnih samoupravnih teme
ljih-

Posebno skrb je treba posvetiti 
razvoju kmetijstva v odročnih 
krajih, v hribovitih predelih Sloven
skih goric in Haloz, kjer ni m o ž n o 
organizirati družbene kmetijske 
)roizvodnje. Tu je treba pospeševati 
cmetijsko proizvodnjo s koope-
racijskimi odnosi, da tako pove
čamo njihov dohodek in s tem tudi 
zago tov imo obstoj kmetij v hribo
vitih predelih. Povezano s tem je 
treba razvijati turizem in omogoča t i 
prebivalstvu vključevanje v delo v 
drugih dejavnostih. S tem b o m o 
ohranjali poseljenost teh predelov, 

saj je urejenost kmetijskega 
prostora v našem nacionalnem 
interesu in posebnega pomena za 
našo obrambno sposobnost. 

Za tem je inž /Milovan Zidar 
obširneje govori l o nalogah pri 
uresničevanju dolgoročnega pro
grama razvoja kmetijstva v SR 
Sloveniji za obdobje do leta 1980, 
ki daje dovolj trdno plansko osnovo 
za oblikovanje zemljiške politike v 

občinah in krajevnih skupnostih. 
Danes imamo tudi določene finanč
ne institucije, obenem pa tudi 
dodatne intervencijske ukrepe občin 
in republike za krepitev družbenega 
sektorja kmetijstva, imamo izdelan 
sistem premij in podobno , kar vse 
ustvarja kmetijstvu povsem dru
gačne perspektive razvoja, kot ga je ' 
imelo pred leti. 

O b konču je republiški sekretar za 

kmetijstvo in gozdarstvo poudaril še 
poseben pomen povezovanja kme
tijstva v S O Z D na ptujsko-maribor-
skem območju , kar mora iti še 
naprej na celotno oodroč je prede
lave in trgovine, t o je izrednega 
pomena za živinorejsko finalizacijo 
in za prehrambeno bilanco celotne 
Slovenije. 

F. Fideršek 

Slovenika bogati podobo bistriške 
občine 

Ugodne vremenske razmere so bi)e glavni vzrok, da so dela na lepotici 
med slovenskimi cestami, Sloveniki, ugodno napredovala. Po krajšem 
premoru, k i j e vladal od lanske jeseni do pred nedavnim, je sedaj nova trasa 
Slovenike ponovno zaživela v popolnejši in bogatejši podobi tudi na 

• območju vzhodnega dela bistriške občine, pri VelenScu. 
Počasi , toda vztrajno se p o utrjeni osnovi premika eden najsodobnejših 

strojev za polaganje asfaltne površine T I T A N , ki ga je pred nedavnim 
nabavilo podjetje Slovenija ceste, sedaj pa za seboj že pušča iz dneva v dan 
več jo dolžino prve asfaltne prevleke v bistriški občini skozi Bistričanom 
dobro znani gozd Velenik, ki ga j e Slovenika razdvojila, vendar s tem ni 
odvrnila od njega pozornost i števibiili obiskovalcev, predvsem pa gobarjev. 

V . H O R V A T 

Koliko novih stanovanj bo 
v Ptuju? 

N a I I . zasedanju skupščine 
samoupravne stanovanjske skupno
sti (SSS) , ki je bila v petek, 21. 
junija 1974 v Narodnem domu, so 
sprejeli in potrdil i več pomembnih 
sKlepov, ki se nanašajo na gradnjo 
družbenih in zasebnih stanovanj. Iz 
informacij o delu organov samo
upravne stanovanjske skupnosti Ptuj 
je razvidno, da so d o sedaj svoje 
nalloge v redu izpolnjevali, bodoče 
naloge pa nam obetajo v krajšem 
obdobju več novih stanovanj, pa naj 
b o družbenih ali zasebnih. Tako si je 
upravni odbor za upravljanje z 
združenimi sredstvi za stanovanjsko 
graditev postavil obširen in" bogat 
program bodočih nalog. Ena izmed 
glavnih je še zmeraj sproti 
zasledovati izvajanje programa kre
ditiranja graditve druz Inih najem
nih stanovanj in individualnih 
stanovanjskih hiš. V tekočem letu 
( 1 9 7 4 ) j e predviden naslednji 

program, katerega realizacijo b o d o 
omogoči la iz družbenih sredstev 
dodeljena posojila o b lastni udelež i 
posojilojemalcev in zasebnikov. 

1. D o januarja 1975 bo zgrajenih 
29 najemnih stanovanj (pooblaščen 
investitor je v imenu posojilojemal
cev SSS), 

2. Do decembra 1974 bo 

zgrajenih 28 stanovanj (investitor 
T A P Ptuj, ki je dobil posoji lo v 
višini 1.500,(X)0 d in) . 

3. D o junija 1975 bo zgrajenih 13 
stanovanj v Majšperku (investitor 
T V I Majšperk, ki je dobi l posojilo v 
višini 1.500,(X)0 d in ) . 

4. D o junija 1975 bo zgrajen 
40-stanovanjski blok (investitor 
mesokombinat Perutnina Ptuj, ki bo 
prejel posojilo po drugem natečaju v 
januarju 1975). 

5. D o decembra 1975 bo 
dokončan peti 29-stanovanjski blok 
v C M drevoredu, kjer bo polovica 
stanovanj iz združenih, polovica pa 
iz sredstev solidarnostnega sklaaa. 

6. V sredini leta 1975 bo pričetek 
gradnje 45 stanovanj v kompleksu 
predvidenih 250 najemnin in 
solidarnostnih stanovanj ob Volk-
merjevi cesti. 

7. V letu 1974 bo dokončanih cca 
100 zasebnih stanovanjskih hiš, za 
katere je bilo po prvem natečaju 
dodeljenih 3,100,000 din posojila. 
Tudi v letu 1975 predvidevajo 
Vselitev v cca 100 zasebnih hiš, za 
kar bodo porabili okol i 30 % vseh 
sredstev iz 6 % prispevka za 
stanovanjsko gradnjo. 

K vsemu temu velja pripomnit i , 
da bo v kratkem zgrajeno v ptujski 
občini skoraj 1000 novih stanovanj, 
pri tem pa do sedaj ni programirana 
niti ena otroŠca vzgojnovarstvena 
Ustanova, da ne govor imo o drugih 
objektih, ki zadovoljuejo druž tne 
in eksistečne potrebe. V ilustracijo 
še tole; že sedaj je v vzgojnovarstve-
nem centru v Ptuju nad 200 
nerešenih prošenj za varstvo otrok. 

M . O Z M E C 

Višina nagrad 
učencev v 

gospodarstvu 
Nagrajevanje učencev v go

spodarstvu je pri nas še precej 
neurejeno, saj o tem še ni sprejet 
družbeni dogovor , niti ni 
ustreznega zakonskega predpisa 
Zaradi tega se j e pri občinskem 
svetu ZSS Ptuj, v torek, 25. 
junija 1974, sestala komisija za 
usklajevanje višine mesečnih 
n a g r » i učencem v gospodarstvu. 
Na seji so se dogovori l i o 
predlogih višine mesečnih na
grad in enkratnih nagrad za 
dosežen učni uspeh. 

V skladu s tem dogovorom se 
je občinski svet ZSS Ptuj s 
posebnim pismom obrnil na vse 
temeljne in druge organizacije 
združenega dela v občini Ptuj, ki 
imcOo učence v gospodarstvu - s 
predlogom o višini mesečnih 
nagrad učencem v gospodarstvu, 
ki naj bi znašale: 500 din za prvi 
letn K, 600 din za drugi letnik in 
700 dinarjev za tretji letnik. 

Za čas, k o se učenci v 
gospodarstvu nahajajo v šoli pa 
naj bi vsi prejemali enotno 
nagrado 500 din mesečno. 

Prav tako predlagajo enkratne 
nagrade za dosežen učni uspeh 
in sicer letno 300 din za dober, 
400 din za prav dober in 500 
din za odl ičen uspeh. Za 
učence, ki se nahajajo na 
praktičnem delu v organizaciji 
združenega dela predlagajo, da 
bi j im naj dajali enak regres za 
družbeno prehrano, kot ga 
imajo delavci v rednem delov
nem razmerju. Predlagajo tudi, 
da bi naj učencem v gospodar
stvu izplačali še regres za letni 
oddih, k i naj znaša 50 % zneska, 
katerega b o d o prejeli delavci v 
rednem delovnem razmerju. 

Komisija predlaga, da bi naj 
po tem predlogu začeli izplače
vati nagrade že od 1. julija 1974 
dalje. Ce bo pa sprejet zakon ali 
družbeni dogovor o nagradah 
učencev v gospodarstvu pa se je 
treba ravnati po zakonu oz. 
družbenem dogovoru. 

F. F . 



KEBELJ NA BISTRIŠKEM POHORJU 

Vas, partizanska gostiteljica 

Vas Kebel j , z nekaj nad sto prebi
valci, ki se preživljajo izključno s 
kmetijstvom, leži na bistriškem delu 
Pohorja, stisnjena visoko nad dol ino 
Čadramice. Nekaj značilnih kmeč
kih hišic se stiska ob cerkvi iz leta 
1200. Vaščani jo imenujejo cerkev 
sv. Marjete. Vehka oddajenost nase
lja od večjih in razvitejših vasi je os
novni vzrok, da tudi sedaj v tem kra
ju življenje zelo počasi koraka v 
smeri napredka. 

Ves čas pred vojno so biU ti 
kmetje pod pritiskom premožnejših 
priseljencev ali gospode. Druga sve
tovna vojna je bila prva večja prilož
nost, da so se prebivalci tega kiaja in 
okolice o d l o č n o postavili na stran 
pravice, v boju proti domač im izko
riščevalcem in sovražnikom. Mnogi 
so dočakaU začetek vojne zelo pre
senečeni, vendar so takoj spoznali 
njen namen in stopili na stran pra
vice ter boja za svobodo. Medtem 
ko se je več mlajših vključilo v 
N O B , predvsem na območju Pohor
ja, so starejši po svojih m o č e h sode
lovali v nudenju p o m o č i : v obutvi , 
oblekah in še posebno luani, ki so je 
tukaj pohorski partizani dobil i ved
no dovol j . Medtem ko so ženske 
opravljale kuharske in šiviljske nalo
ge, so možje sodelovali kot obvešče

valci, pa tuai aktivni borci. Ob tem 
niso nikoli pomišljali na posledice in 
nevarnost, v katero se je pohorski 
kmet spuščal v sodelovanju s parti
zani, ko so v mnogih nočeh gostili 

in oblekli lačne in premražene borce 
N O B na Pohorju. 

Tako naselje Kebelj kakor tudi 
bližnji K o t sta bila skoraj vsak dan 
gostitelja mnogih pohorskih partiza
nov, borcev Pohorskega bataljona, 
Pohorske brigade in diugih. Mnogi 
kmetje iz teh področij še sedaj ž ivo 
opisujejo dogodke izpred 30 let. 
Med najbolj živimi je g o t o v o ostal 
vsem spomin na miting pohorskih 
partizanov in domačinov v središču 
vasi Kebel j , v domačiji pri Fakuci 
(po d o m a č e ) , sicer pa pri Antonu 
Kumru na Keblju 22. 

Bilo je ob koncu leta 1943, ko se 
je v hiši Antona Kumra zbralo blizu 
40 pohorskih partizanov ui domači
nov. Zbrali so se neopazno. Mnogi 
med njimi do trenutka, ko so prišli v 
hišo, niso vedeli, kaj se bo od loča lo , 
čeprav so na miting prihajali iz zelo 
oddaljenih pohorskih naselij in 
gozdnih zavetišč. Kmalu po prihodu 
na miting je nezaupanje med udele
ženci miniJio, saj so se po večini med 
seboj že poznali , saj so se skupaj bo- > 

rili ah počivali v zavetiščih in si po-
magaU z ob leko in hrano. Strah pred 
izdajstvom je bil odveč , sicer pa so 
okrog hiše imeU zanespvo stražo 
domačinov 

Miting je bil za prebivalce Keblja 
in širše okol ice posebno pomemben, 
saj so tako dokazali še zadnjim 

Anton Kumer: V moji skromni 
hiši se je zbralo veliko ljudi, 
vendar je bilo za vse dovolj pro
stora in hrane. Prihajali pa so k 
nam partizani tudi vse do konca 
vojne in po njej. 

omahljivcem, da so se trdno od loč i l i 
premagati okupatorja in domače iz
dajalce. Tu so ustanovili tudi organi-

.zacijo O F , za sekretarja pa so izvoli l i 
danes še živečega Antona Brgleza. 

Na mitingu sta imela dva partiza
na govore , temu pa je sledil sprejem 
nalog in zadolžitev posameznikov in 
skupin za nadaljnji boj proti okupa
torju in vsestransko pomoč partiza
nom. Ta dogodek je bil motiv, da je 
letošnja osrednja proslava 4. julija, 
Dneva borca, bila prav v tej parti
zanski vasici, visoko na bistriškem 
Pohorju. 

V . H O R V A T 

Partizanska vasica Kebelj 

Anton Brglez, sedaj 77-letni 
kmetovalec, se zelo dobro spo
minja, ko je bil na mitingu izvo
ljen za sekretarja OF. 

Fakucova domačija, kjer je bil miting 

ORMOŽ: 

Samouprava po določilih ustav 
KOMITE OBČINSKE KONFERENCE ZKS ORMOŽ OCENIL 
SAMOUPRAVNO ORGANIZIRANOST DELOVNIH ORGANI
ZACIJ 

Organizacije in temeljne organi
zacije združenega dela območja 
občine Ormož so že pred sprejet
j e m , še bolj pa p o sprejetju nove 
republiške in zvezne ustave pričele 
urejevati svoje samoupravne akte z 
do loč i l i ustav. Po oceni in sklepu 
članov komiteja občinske konferen
ce Z K S Ormož , ki so to, 
problematiko obravnavali na svoji 8, 
seji minuli ponedeljek, so samo
upravni akti O Z D in T O Z D glede na 
kratek čas po sprejetju obeh ustav z 
le-tema kar dobro usklajeni. Poseb
na komisija pravnikov, ki j o je 
komite imenoval za pregled statu
tov, je v svojem poroči lu zapisala 
sicer vrsto pr ipomb in pr iporoči l , ki 
predvsem opozarjajo na pravice 
delovnih ljudi, a so jih pri 
sprejemanju statutov in drugih 
samoupravnih aktov v O Z D in 
T O Z D morebiti spregledali ali nanje 
pozabUi. 

Pri pregledu samoupravnih spora
zumov in statutov se je komisija 
zadržala predvsem pri vprašanju 
delitve sredstev in virov sredstev pri 
konstituiranju T O Z D , ugotavljanju 
in delitvi dohodka, skupnih službah 
v organizacijah združenega dela ter 
odgovornosti in arbitraži. Obravna
vane so vse delovne organizacije, 
razen nekaterih manjših obratov, 
katerih matična podjetja so izven 
območja občine O r m o ž . Tu velja 
posebej omenit i M O D O Gornja 

Radgona - obrat T o m a ž , kjer ni 
bilo moč dobit i samoupravnih 
aktov. 

Člani komiteja so ob koncu 
sklenili posredovati ugotovitve ko
misije v obravnavo osnovnim 
organizacijam Z K S , ki bi naj 
poskrbele, da bodo ugotovitve in 
priporočila našla ustrezno mesto v 
statutih in drugih samoupravnih 
aktih O Z D in T O Z D , Posebno 
pozornost bo v bodoče potrebno 
nuditi manjšim T O Z D in delovnim 
organizacijam s sedežem izven 
obč ine , da bodo prišle do ustrezne 
zakonodaje. Enotno je bi lo tudi 
mnenje, da je komisija, ki je p o 
pooblastilih članov komiteja opravi
la pomembno nalogo, lahko v veliko 
p o m o č posebni stalni komisijza 
pregled statutov in drugih samo
upravnih aktov, ki je bila imenovana 
na zadnji seji skupščine občine 
Ormož. 

V nadaljevanju razgovora so člani 
komiteja poslušah vtise udeleženca 
X. kongresa Z K J Stanka Lepeja iz 
Ptuja, ki je govoril tudi o smernicah 
tega kongresa. V razpravi so 
komunisti menih, da je uresniče
vanje resolucij kongresov odvisno od 
aktivnosti članov, zato so sklenili 
dosledno uresničevati svoj program 
dela, ki je že dopolnjen s sklepi 
obeh kongresov. 



Uspešno delo v organizacijah 
ZKS 

Na posvetovanju s sekretarji 
osnovnih organizacij Z K S , teh je v 
ptujski občini trenutno 65, ki je 
bilo v torek, 25. junija 1974, so 
najprej obravnavali naloge Z K p o X. 
kongresu ZKJ . V zvezi s tem so 
sklenili, da bodo v vsaki organizaciji 
podrobneje preučili uvodni referat 
tov. Ti ta , seznanili . članstvo z 
vsebino vseh 18 resolucij, ki jih je 
sprejel X . kongres, podrobneje pa 
bodo obravnavali naloge iz resolucij, 
ki se neposredno nanašajo na 
področje dela komunistov v posa
meznih organizacijah. Prav tako 
b o d o vse članstvo seznanih z našo 
zunanje-politično usmeritvijo. 

Posebej so obravnavali analizo 
dela osnovnih organizacij Z K S , ki j o 
je na podlagi vprašalnikov pripravil 
D imče Stojčevski, organizacijski 
sekretar komi te ja Analiza se nanaša 
na delo organizacij po volilnih 
konferencah, to je za obdobje šestih 
mesecev. Iz podatkov je razvidno, 
da so gradivo za oba kongresa Z K 
obravnavali v 86,4 organizacijah, 
v 3 /4 organizacij pa so ob tem 
ocenili tudi lastno delo, tako 
organizacije kot celote, kot posa
meznih članov. Le 55 7c organizacij 
pa je ob tem pripravilo tudi lastne 
akcijske programe dela 

Precej slabši je rezultat pri 
izvrševanju temeljnega programa 
idejno-političnega izobraževanja ko
munistov. Delno je vzrok v tem, ker 
so biJe organizacije obremenjene z 
operativnimi nalogami in tako ni 
bilo časa še za študijske sestanke, 
delno pa tudi pomanjkanje preda
vateljev. Tako so letni program v 
polletnem obdobju uresničili le z, 
22 %. Sklenih so, da bodo zamujeno 
nadoknadili do konca letošnjega 
le ta 

Na vprašanja, ki obravnavajo delo 
komiteja in posameznih njenih 
članov je kar 43 % organizacij 
odgovor i lo , da se v tem obdobju 
član komiteja ni udeležeU niti enega 
njihovega sestanka, vendar jih 27 % 
navaja. da zadolženega člana 
komiteja sploh niso vabili na 
sestanek. Programsko usmerjenost 
občinske konference Z K S je 
obravnavalo 80 % osnovnih orga
nizacij, načela kadrovske politike pa 
82 9c v glavnem dobro, ostalih 9 % 
pa pravi, da bi lahko bilo še boljše 
ah da to delo premalo poznajo. 

Program sprejemanja v Z K imajo v 
68,2 % organizacij, kar se tudi 
odraža v praksi, saj je bilo v tem 
obdobju sprejetih nad 160 novih 
članov v Z K in tako povečano 
število članstva v občini za 12,5 %. 
O pojavih klerikalizma so razprav
ljali v 61 % organizacijah, vendar so 
se le v 39 % srečali s konkretnimi 
pojavi delovanja klerikalizma Vsi 
navedeni in številni drugi podatki iz 
analize vprašalnikov bodo komiteju 
občinske konference Z K S uspešno 
vodi lo pri nadaljnjem usmerjanju in 
usposabljanju osnovnih organizacij 
Z K S za uspešno samostojno delo
vanje. 

Posebej so na posvetovanju 
obravnavali nalpge in organiziranost 
Z K na področju splošne ljudske 
obrambe. Pri tem je bilo poudarje
no, da je nadaljnje poglabljanje 
idejno-političnih temeljev in razvi
janje koncepta S L O sestavni in 
trajni del aktivnosti Z K S v okviru 

programa in enotne politike Z K J . Z 
uveljavljanjem samoupravnih sociali-
stičnili odnosov in razvijanjem 
koncepta S L O v d r i ž dho-poli-
tičnih, gospodarskih, samoupravnih 
in drugih organizacijah postaja S L O 
dejavnik množičnega in ustvar
jalnega obrambnega delovanja vseh 
ljudi. 

Na posvetu so se dogovori l i , da 
bodo s temi nalogami podrobneje 
seznanili vse članstvo, predvsem pa 
se b o d o aktivno vključih v delo 
S Z D L , ki je glavni nosilec koncepta 
S L O in drUž Šne samozaščite v 
krajevni skupnosti, in v sindikate, ki 
imajo enako v logo v organizacijah 
združenega dela Prvenstvena dolž
nost komunistov j e , da bodo s 
svojim neposrednim delom prispe
vali za kar najboljše delovanje 
odborov za S L O v krajevnih 
skupnostih in v organizacijah 
združenega dela, kjer je treba 
družbeno samozaščito povezati tudi 
z de lom samoupravne delavske 
kontrole. 

F. Fideršek 

Stiki s kraji, kjer živijo 
naši delavci 

V ponedeljek, 1. julija p o n o č i 
se je vrnila iz Wolpertshausena v 
Z R N 14-članska gasilska delega
cija iz KS Gorišnica, pretežno iz 
PGD društva Formin. Udeležila 
se je v tem kraju letošnjega 
praznovanja domačega praznika 
na povabi lo prirediteljev in 
pokrovitelja občine Wolperts-
hausen. T o je bil vrnjen obisk p o 
lanskem obisku godbe na pihala 
iz tega kraja na povabi lo P G D 
Formin sporazumno s K S 
Gorišnica in Temel jno kulturno 
skupnostjo Ptuj. 

Delegacija gostov iz ptujske 
obč ine , vštevši 5-članski ansam
bel , .Spomin" iz Ptuja namesto 
povabljene in na lepakih za 
prireditev npovedane godbe na 
pihala iz Ptuja, je bila v 
Wolpertshausenu od petka po
poldne do ponedeljka zjutraj 
deležna vse pozornost i priredi
teljev in udeležencev prireditve. 

Prireditev je bila po svoje 
zanimiva in kaj več o njej, 

njenem obsegu in vsebini ter 
udeležbi v naslednji številki. 

Na prireditvi in ob odhodu 
delegacije domov je bila posebej 
poudarjena dragocenost iz
menjav obiskov med kraji iz 
)tujske občine in z Wolperts-
lausenom, z izjnenjavo kultur
nih programov in s spoznavan
jem naših in njihovih krajev, 
posebnosti in ljudskih običajev. 
N e gre samo za delo in kruh 
naših delavcev daleč zdoma, 
temveč tudi za spoznavanje 
njihove okolice s posebnostmi 
domovine , od koder so prišli ter 
s posebnostmi njihovega novega 
o k o l j a 

Predsednik občine Wolperts-
hausen g. Kuno Haberkern je 
naročil pozdrave prebivalstvu iz 
ptujske občine , zlasti iz Gorišni-
ce in Formina in je obljubil, da 
se bo tudi sam udeležil 
naslednjega obiska iz tega kraja 
v naših krajih. 

J. V . 

PTUJSKI SINDIKATI DOKONČNO POPOLNIH SVOJE VRSTE 
Pod predsedstvom Janka BEZ-

J A K A , je bila v petek, 28. junija 
1974 druga seja plenuma občin
skega sveta ZSS Ptuj. Obširni dnevni 
red je obsegal predvsem vprašanja 
organiziranosti in delovanja občin
skega sveta in njegovih organov. 

Najprej so sprejeli začasni poslov
nik, iz katerega velja omenit i 
predvsem podrobnejšo razmejitev 
dela in pristojnosti predsednika in 
obeh podpredsednikov, saj bodo vsi 
trije te odgovorne dolžnosti oprav
ljali ko t zunanji sodelavci, tj. 
neprofesionalno. Prav tako je v 

poslovniku podrobneje do ločeno 
jodročje dela obeh sekretarjev, ki 
30sta naloge opravljala kot profe

sionalna poli t ična delavca v občin
skem svetu ZSS. Ž e na prvi seji 
plenuma je bil izvoljen Danilo 
M A S T E N kot sekretar za orga
nizacijo dela, na tej seji pa so izvolil i 
še Jožeta K A U C E V I C A , ki bo 
opravljal funkcijo sekretarja za 
operativno delo. 

Plenum je imenoval tudi pred
sednike in člane osmih stalnih 
komisij pri občinskem svetu ZSS, 
komisije štejejo od 7 do 11 članov. 
Vsak predsednik komisije j e ple-
numu predloži l v potrdi tev tudi 
kratko programsko zasnovo delo

vanja komisije. Predsedniki komisij 
so: Janko Bezjak, I vo Granda, 
Jožica Širovnik, Jože Segula, Jože 
Sotlar, Feliks Bagar, Franc Kle-
menč ič in Edo Hojnik. 

V delegacijo za medobčinski svet 
zveze sindikatov podravskih občin 
so izvolili 5-člansko delegacijo, k i j e 
b o kot stalni delegat vodi l Marjan 
Ostroško, ostale delegate pa so 
do loč i l i po področj ih in sicer po en 
član iz ožjega predsedstva, po eden 
od sekretarjev ali strokovnih 
sodelavcev in po 2 predsednika 
tistih občinskih sindikalnih konfe
renc, katerih področje bo predmet 
razprave na medobčinskem svetu 
ZSS podravskih občin. 

Nazadnje so na seji potrdili še 
družbeni dogovor o osnovah in 
merilih za določanje mesečnih 
nadomestil osebnih prejemkov volje
nim in imenovanim funkcionarjem v 
občin i Ptuj ter do loč ih višino 
mesečnih nadomestil osebnega do
hodka funkcionarjem in delavcem v 
občinskem svetu ZSS Ptuj. 

Poleg že konstituiranih 6 občin
skih odborov sindikatov posameznih 
dejavnosti, 9 občinskih sindikalnih 
konferenc in 6 samostojnih orga; 
nizacij sindikata v občini , so na tej 
seji bili kadrovsko popolnjeni in 
imenovani vsi organi, ki bodo 
delovali v okviru občinskega sveta 
ZSS Ptuj. S tem so p tu j^ i sindikati 
v celoti organizirani po novem, v 
skladu z novo ustavo in bodo lahko 
začeli z doslednim izvajanjem 
sklepov in stališč 12. občnega zbora 
ZS občine Ptuj na vseh področjih 
dejavnosti sindikatov. K. Fideršek 

Integracija 
ptujskih gradbenih 

podjetij 
v prostorih ptujskega magistrata 

je bila 27. junija 1974. L seja 
skupne komisije za pripravo analize 
o integraciji ptujskih gradbenih 
podjetij . Najprej so izvedli konsti
tuiranje komisije. Za predsednika je 
bil izvoljen V ik to r Krajnc iz 
gradbenega podj. ,,Drava", za 
podpredsednika pa Cimerman iz 
gradbenega podjetja „Gradnje" ; 
tajniške posle pa bo opravljala 
Marija Špolar. Sprejeli so tudi 
p r o d a m ciela komisije. Komisija ima 
težko nalogo, saj mora pripraviti vse 
potrebno za uspešno integracijo. 
Rreferendum, ki bo odločal o 
integraciji, bo predvidoma sep
tembra ali ok tobra 

Resolucija 
o problemih 

prosvete 
člani občinske konference delav

cev v vzgoj i , izobraževanju in 
znanosti, ki deluje pri občinskem 
svetu zveze sindikatov Ormož , so se 
zbrah prejšnji teden, v sredo, na 
skupnem razgovoru o materialnem 
položaju šolstva in prosvetnih 
delavcev v občini Ormož . Po zavzeti 
razpravi in vsestranski oceni polo
žaja so odloč i l i imenovati posebno 
komisijo, ki bo o problemu sestavila 
posebno resolucijo. Poslali jo bodo 
nekaterim republiškim organom, 
med njimi Izobraževalni skupnosti 
SR Slovenije. jr 

ŠE: AKCIJA ZBIRANJA POMOČI KONČALA V POTOKU 
Nekateri posamezniki in orga

nizacije so na osnovi prispevka z 
naslovom A K C I J A Z B I R A N J A 
P O M O Č I K O N Č A L A V P O T O K U 
B I S T R I C A v 24. številki Tednika na 
več načinov pripisovali neuspelo 
akcijo zbiranja odpadnega papirja in 
blaga občinskemu odboru R K Slov. 
Bistrica Dolžan sem oporekati tem, 

navedbam in sočasno navesti nosilca 
akcije. T o je bila akcija pod 
naslovom D A R U J T E P A P I R I N 
K R P E V S K L A D Z A I Z G R A D N J O 
S P L O Š N E B O L N I Š N I C E M A R I 
BOR - PTUJ. 

V Slov. Bistrici je bila ta akcija 
14. 6. 1974. Pobiralo je podjetje 
, , U N I J A " papir servis iz Maribora, v 

organizaciji in vodstvu sklada za 
izgradnjo splošne bolnišnice Maribor 
- Ptuj. T o je bilo dobro razvidno 
tudi iz propagandnih letakov. 
Material v bistriškem potoku je iz 
neznanih vzrokov neuspele akcije s 
področja Zagrad in okolice. 

Vik tor Horvat 



Za podpis sporazuma o štipendiranju 
N a pobudo občinskega poli

tičnega aktiva se je v ptujski občini 
začela široka akcija za podpis 
samoupravnega sporazuma o štipen
diranju učencev in študentov. V 
akcyo so se vključile vse družbeno
politične organizacije in občinska 
skupščina, glavni nosilec pa so 
sindikati. Gre za to, da se s 
podpisom samoi5)ravnega spora
zuma vse temeljne organizacije 
združenega dela zavežejo, da bodo 
mesečno odvajale po l odstotka od 
bruto osebnih dohodkov v skupni 
štipendijski sklad v občini . 

Komi te občinske konference Z K S 
Ptuj j e o tem že razpravljal na 
posvetu s sekretarji osnovnih 
organizacij Z K S , ki j e bil v torek, 
25; junija 1974. Ugotovi l i so, d a d o 
tedaj v organizacijah združenega 
dela še ni bi lo napravjjeno ničesar, 
čeprav j e predlog samoupravnega 
sporazuma bil objavjjen v posebni 
prilogi Delavske enotnosti že 8. 
junija letos. Štipendiranje je eden od 
pomembnih dejavnikov kadrovske 
polit ike, zato Z K mora aktivno 
sodelovati v poli t ičnih pripravah, da 
b o d o samoupravni organi v sleherni 
T O Z D ta samoupravni sporazum 
tudi sprejeli. N a posvetu so sklenili, 
da se bodo sekretarji O Z K S takoj 
povezali s predsedniki osnovnih 
organizacij sindikatov in samo
upravnih organov, da pravočasno 
začnejo in demokrat ično izpeljejo 
postopek za sprejem in podpis 
samoupravnega sporazuma najka
sneje do konca julija 1974. 

O tem vprašanju je razpravljala 
tudi komisija za štipendije pri 
občinskem svetu ZSS Ptuj, na seji 
27. junija 1974 in sklenila, da se s 
posebnim pismom obrne na vse 

predsednike samoupravnih organov 
v delovnih in drugih organizacijah in 
interesnih skupnostih ter na vse 
izvršne odbore osnovnih organizacij 
sindikatov v ptujski občini , z 
nalogo, da precflog samoupravnega 
sporazuma o štipendiranju učencev 
in študentov. T o nalogo morajo 
opraviti najkasneje do 20. julija 
1974 in sporočit i svoj sklep komisiji 
za štipendije pri občinskem svetu 
ZSS Ptuj, Komisija bo potek akcije 
sproti spremljala in po p o t r e H 
nudila p o m o č , vendar so prepričani, 
da b o d o delovni ljudje povsod imeli 
polno razumevanja za to nalogo, ki 
je življei\jskega pomena za nadaljnje 
šolanje naših dijakov in študentov. 

K o bodo samoupravni organi 
sklenili ta sporazum, b o d o vsi 
pooblaščeni povabljeni na skupni 
svečan podpis, ki bi naj bil opravljen 
n^kasneje do konca julija 1974. 
Samoupravni sporazum o štipen
diranju učencev in študentov bo 
veljaven in obvezen za vse, k o ga 
b o d o sprejeli in podpisali poobla
ščeni organi dveh tretjin delavcev in 
drugih delovnih ljudi v občini . 

Samoupravni sporazum do loča za 
območje Slovenije povsem enotne 
kriterije, ki naj prispevjgo k 
zmanjšanju odliva kadrov iz manj 
razvitih območi j in obenem zago
tavljajo enakopravne možnost i ka
drovanja organizacijam združenega 
dela glede na njihove potrebe. T o 
d o l o č i l o je za ptujsko, kot manj 
razvito o b č i n o še posebnega po
mena, zato lahko upravičeno 
pričakujemo, da ne bo delovnega 
kolektiva, ki ne bi postal podpisnik 
tega sporazuma. 

Skrb za pravilno delitev združenih 
sredstev za štipendiranje v občini bo 

prevzela posebna komisija, ki se bo 
oblikovala na enak način kot zbor 
združenega dela občinske skup
ščine. Da bo delo olajšano 
samoupravni sporazum določa tudi 
enotna merila za dodeljevanje 
štipendij, ki poleg socialnih razmer 
upoštevajo predvsem učne uspehe. 
Določena je enotna lestvica točkov 
nfli vrednosti štipendij, ki znaša za 
dijake in učence srednjih šol od 350 
točk za zadosten uspeh do 500 točk 
za odl ičen uspeh. Za študente na 
višjih in visokih šolah pa so 
predvideni razponi glede na učni 
uspeh od 450 do 850 točk. 
Štipenditorji iz manj razvitih 
območ i j lahko tudi povečajo 
štipendije do največ 200 točk. 
Vrednost točke je za letošnje leto 
predvidena 1 dinar in se bo vsako 
leto usklajevala glede na porast 
življenjskih stroškov. 

V samoupravnem sporazumu so 
podrobneje opredeljena štipendijska 
razmerja, obveznosti štipendistov, 
način izračunavanja mesečnih živ
ljenjskih stroškov, obveznosti star
šev glede na družinski dohodek, 
javnost in evidenca podatkov ter 
tudi sankcije za neizvajanje do loč iL 
O vsem tem bodo delovni ljudje na, 
zborih podrobneje seznanjeni. 

Za konec je treba še povedati , da 
se s prvim septembrom že začenja 
novo šolsko le to , zato je nujno, da 
vse postavljene naloge pravočasno 
opravimo, ker le tako bo m o ž n o 
enotno urejati štipendiranje. G d 
tega pa je v marsičem odvisen uspeh 
naših učencev, dijakov in študentov, 
izbira njihovega poklica v skladu s 
programom kadrovskih potreb v 
občini in končno tudi naš hitrejši 
ekonomski in drUI dhi razvoj. 

F. Fideršek 

/ ^ 
ORMOŽ. 

219 Otrok 
ob morje 

K o n č n o je napočil težko 
pričakovani čas počitnic. Otroci 
so se ga veselili, posebej še tisti, ki 
so ali bodo lahko odšli s starši ali 
kako drugače letovat ob morje. 
Tokrat nas zanimajo tisti, ki j im 
bo letovanje o m o g o č e n o „kako 
drugače". 

Minuh ponedeljek zjutraj je 
odšla na počitnice v Biograd prva 
skupina 15 o t rok posebne osnov
ne šole Ormož . Letujejo skupaj z 
učenci ptujske POS. Druga 
skupina 80 otrok iz občine Ormož 
bo odpotovala v Biograd 20. julija. 
60 otrok tretje skupine, ki bo 
odpotovala 27. julija, bo letovalo 
v Poreču. 

Za 10-dnevno bivanje ob morju 
je treba plačati 550 dinarjev za 
posameznega otroka. Prav zato je 
razumljivo bilo treba zbrati 
precejšnja sredstva, ki pa jih v 
občin i Ormož ni v izobilju, vendar 
so skupna prizadevanja obrodila 
doslej enega največjih sadov 
zadnjih nekaj let. Denar so 
prispevaU vsak po svojih močeh. 
Slovin - skupnost T O Z D „Jeruza-
l e m " Ormož je prispeval za 30 
otrok svojih delavcev in kmetov 
kooperantov. Drugi delovni kolek
tivi in organizacije - Ograd, Zarja, 
Jože Kerenč ič , Zdravstveni d o m . 
Bolnišnica, občinski odbor ZB 
N O V , občinski odbor R K , 
posamezne osnovne šole. Temel j 
na izobraževalna skupnost, druš
tvo za p o m o č duševno nezadostno 
razvitim osebam in Temeljna 
skupnost otroškega varstva pa so 
prispevali sredstva za dva do štiri 
o t roke. Občinska zveza prijateljev 
mladine, ki je organizator letova
nja o t rok občine Ormož , prispeva 
za vsakega otroka 50 dinarjev. 
Povsem razumljivo j e , da so morah 
seči v žep tudi starši nekaterih 
otrok. 

Razen navedenih letovanj, ki se 
jih bo skupno udeležilo 160 
otrok, bo socialna služba občine 
Ormož omogoč i la dvanajstim 
socialno in zdravstveno prizadetim 
o t rokom 3-tedensko letovanje v 
Punatu. Tudi komunalni zavod za 
socialno zavarovanje Maribor -

izpostava Ormož bo poslal na 
3-tedensko letovanje v Punat 47 
socialno in zdravstveno prizadetih 
otrok iz obč ine Ormož . 

Skupno bo v teh skupinah tako 
odšlo na počitnice ob morje 219 
otrok, kar se že dolgo ni zgodi lo . 
Otroci so letovaU vsako leto, 
vendar tako množičnega odziva že 
dolgo ni bi lo . Ormoški otroci 
bodo v drugi izmeni v celoti 
zasedli počitniški dom v Biogradu. 

Or ganizatorji letovanja otrok sc 
poskrbeh tudi za vod iče , pedago
ško in drugo osebje za varne in 
prijetne poči tnice naših najmlaj
ših. 

Vsem žeUmo veliko sonca. 

V > 

Letovanje za 
otroke POŠ 

Pred kratkim je odpotoval v 
otroško letovišče Debeli rtič na 
14-dnevni letovanje 60 socialno 
ogorženih in zdravstveno šibkih 
otrok, učencev Posebne osnovne 
šole Slov. Bistrica. 

Pod vodstvom pedagogov uporab-
I j ^ o otroci ta čas razen za kopanje 
in sončenje še za osebno usposab
ljanje, Udeležujejo se plavalne šole, 
dejavnosti v ročnih spretnostih in 
čitanju. Posebno pozornost posve
čajo športnim aktivnostim, ki so 
prav za zdravstveno šibke otroke 
posebnega pomena. 

Sredstva za letovanje otrok so 
delno omogoč i l i starši, večji del pa 
so prispevale delovne organizacije, 
kjer so starši zaposleni, sekcija za 
otroško varstvo pri skupščini občine 
ter tudi sklad občinske skupščine 
Slov. Bistrica. Manjši del sredstev pa 
so letos zagotovili tudi nekateri 
zasebni obrtniki, 

S tem v zvezi se postavlja 
vprašanje, zakaj s prošnjo za finan
čno p o m o č za letovanje otrok POS 
Slov. Bistrica niso naleteli na razu
mevanje pri komisiji za letovanje 
Z P M Slov. Bistrica niso naleteli na 
razumevanje pri komisiji za letova
nje ZP.M Slov. Bistrica 

Letovanje otrok POS Slov. Bi
strica bo trajalo od 22. junija do 6. 
julija 74. Medtem in tudi pozneje pa 
bodo 15 o t rokom te šole zagotovil i 
sredstva na področju zdravstva. 

V H 

Šola v Laporju uspešno zaključila 
šolsko leto 

Na osnovni šoli G U S T A V A Sl-
L I H A v Laporju so zaključih šolsko 
leto zelo uspešno. Kljub stari šolski 
zgradbi, ki bo letos adaptirana, in 
težjim delovnim pogojem, so se 
učenci in učitelji s starši potrudili 
realizirati učni uspeh, ki si ga j e šola 
zastavila v akcijskem programu. 

Od 223 učencev jih je izdelalo 
219 ali 98,8 %. Od 8 oddelkov j ih j e 
5 izdelalo 100 % in če ne bi bilo v 1, 
in 2. r. dveh učenk, ki sta 
kategorizirani in nista izdelali raz
reda, bi bil tudi v teh dveh oddelkih 
uspeh 100 %. Le v 6. r. sta dva 
kandidata za popravni izpit . S 
skupnimi prizadevanji tudi na lapor-
ski šoh želijo uresničiti zahtevo, naj 
bi sleherni normalno razvit otrok 
izdelal osnovno šolo. Od 223 
učencev je 39 odličnjakov, od tega 
samo v 8. r. osem, ki bodo vsi 
nadaljevali šolanje na srednjih šolah. 

Na zaključni prireditvi so vsi 
odličnjaki prejeli najvišje jugoslo
vansko priznanje za odličen uspeh -
značke in medalje Fonda Brače 
Ribar. Učenci , ki so se posebej 
izkazali v prostovoljnih dejavnostih, 
pa so prejeli pismena priznanja. 

Omenimo naj tudi, da je skupaj 
tekmovalo za Ingol ičevo bralno 
značko 184 učencev ali 82,5 %. 

25 učencev je zapustilo 8. r. in ob 
tej priložnosti so pisali tudi spis 
V S T O P V Ž I V L J E N J E . Najboljši 
spis je napisala učenka Jožica 
K o v a č i č , ki je zapisala takole: 

VSTOP V ŽIVLJENJE 
Pred menoj se razprostira življe

nje, ki se je komaj začelo, čeprav j e 
otroštvo večidel že za mano. Svet 
sanj se mi oddaljuje, kakor se 
majhni reki oddaljuje izvir z vsakim 
dnem, z vsako sekundo. Kakor reka 
hiti proti morju, tako jaz hitim 
nasproti življenju, ki se mi naglo 
približuje; enkrat si ga želim, drugič 
me spet odbija, a ostati tam, kjer 
sem, je nemogoče , samo naprej, 
naprej. 

Svet je prepoln lepot in tegob. 
Svet ustvarja življenje in lepoto, 
ustvarja človek, civilizacija pa 

. tegobe, kljub temu, da brez njih ne 
bi mogli v današnjem času živeti . 
K o t otrok sanjam o prihodnosti in 
ni mi mar sedanjosti, ki mi je danes 
najpomembnejša. Preteklost je le še 
sen, ki ga izpodriva misel bodoč
nosti. Daleč na obzorju se mi 
svetlika sreča, a pot do nje je dolga, 
polna ovir in neštetih preprek. 
Kakor labirint je . Nekaj si že l im, cilj 
pa je še vedno zavit v meglo, njegova 
pot je nejasna, še vedno nemarki-
rana in okrog mene je polno 
previsnih skal, ki me vabijo. Čez 
nekaj mesecev bom stopila na to 
pot , ki me bo, upam pripeljala do 
sreče. N i me strah stopiti v življenje, 
ki si ga bom ustvarila sama brez 
tujih vplivov, saj ga bom lahko 
dosegla le s svojo trdno voljo in . 

željo nekaj postati, opravljati poklic, 
ki me veseli in me osrečuje. Samo 
nekaj kratkih, prekratkih let in 
ustvarila si bom življenje, ki bo 
samo moje. 

Morje, prispodoba življenja, ne 
približuj se tako naglo, saj se ne 
morem tako hitro posloviti od sanj. 

Jožica K o v a č i č , V I I I . r. 



Krajevna samouprava 
po novem 

Občinska konferenca S Z D L Or
mož nadaljuje prizadevanja za 
reorganizacijo krajevnili skupnosti 
po delegatskem sistemu. O začetkih 
tega dela smo v Tedniku že 
poročal i . Sedaj gre predvsem za 
poenotenje nekaterih do loč i l v 
osnutkih statutov krajevnih skup
nosti in za dokončni predlog 
oblikovanja vezi med delovnimi 
ljudmi posamezne ali skupine vasi in 
zborom delegatov, kot najvišjim 
organom samoupravljanja v krajevni 
skupnosti Pred časom te stvari še 
niso bile tako dodelane. 

Posamezna vas ali skupina vasi bo 
po tem predlogu izvoli |a svoj vaški 
svet, v mestu ulični svet, ki bo 
pošiljal svoje delegate v zbor 
delegatov krajevne skupnosti, ki bo 
štel od 30 do 50 članov, odvisno od 
vehkosti krajevne skupnosti. V tem 
zboru bodo poleg že .izvoljene 
delegacije krajevne skupnosti, ki 
pošilja delegate v občinsko skup
ščino, tudi delegati organizacij in' 

temeljnih organizacij združenega 
dela, krajevne skupnosti, družbe
nopoli t ičnih organizacij kraja in 
delegati samoupravnih interesnih 
skupnosti Zbor delegatov bo izvoli l 
tudi svoj izvršilni organ, to j e svet 
krajevne skupnosti in ustrezne 
komisije; nekatere od teh bodo 
delovale pri svetu K S . Najvišji organ 
vsake izmed krajevnih skupnosti pa 
še bo vedno zbor občanov. 

Priprave na novo organiziranost 
krajevnih skupnosti bodo potekale 
še ves mesec julij in avgust. 
Septembra b o izvedena javna 
razprava o predlogih statutov, tako 
da bodo krajevne skupnosti ob
močja občine Ormož v novi obliki 
zaživele še pred koncem letošnjega 
le ta 

Vse krajevne skupnosti so že 
pripravile prve osnutke svojih 
statutov, najdalje pa so v Središču 
ob Dravi, Tomažu in Vel ik i N e d e l j i 

j r 

TGA KIDRIČEVO: 

PODPIRAMO AKCIJO - VENDAR! 
Na razširjeni seji predsedstva 

tovarniškega odbora sindikata T G A , 
na katerem so sodelovali tudi 
sekretarji 0 0 Z K , je med drugim 
bilo tudi mnogo razprave o gradnji 
rekreacijskega centra T G A Kidr iče
v o , h temu je bilo dodano vprašanje 
sofinanciranja I . etape izgradnje 
turistično rekreacijskega centra v 
Ptuju. Prisotni so se temelji to 
seznanili s pismom, ki je bi lo 
naslovljeno na direktorje delovnih 
organizacij, predsednika DS, pred
sednika sindficata in sekretarje vseh 
T O Z D v T G A Kidr ičevo . (Omeni t i 
je treba, da j e bilo posredovano tudi 
v s e m O Z D ) . 

Najprej so prisotni razpravljali o 
programu in načrtu KS Kidr ičevo 
glede izgradnje bazena. Pri tem so 
poudarili, da gre za rekreacijski 
center T G A Kid r i čevo . Podprta je 
bUa akcija za izgradnjo novega 
bazena v izmeri 50x25 m. Vsi so to 
enotno podprli in bodo svoj sklep 
tudi posredovaU vsem članom 
delovne skupnosti po T O Z D - i h . 
Zapletlo pa se je pri nadaljevanju 
razprave o sofinanciranju I . etape^ 

izgradnje turistično rekreacijskega 
centra v Ptuju. Prevladovalo je 
namreč mnenje, da je to problem, ki 
bi ga bilo potrebno obravnavati 
povsem drugače, kot se je pr iče lo . 
K o so se vsi člani, prisotni na tej 
razširjeni seji seznanili s p ismom, je 
bilo po burni in konkretni ter 
temeljiti razpravi sklenjeno: O d l o č 
no smo proti takemu načinu 
dogovarjanja in določanja višine 
sredstev po ostanku bruto O D in po 
članu kolektiva, saj je to potrebno 
razčistiti najprej na predsedstvu 
sindikata T G A in Z K T G A , ker se s 
takim načinom ne strinjamo. 
Nače lno smo za akcijo zbiranja 
sredstev na osnovi dogovarjanja na 
nivoju sindikata in zveze komuni
stov T O Z D . R e č e n o je bi lo, da smo 
prav vsi pripravljeni podpirati tudi 
take akcije, vendar le pod 
do ločen imi pogoji in ne tako, kot bi 
nam nekdo predpisoval. Delavci v 
T O Z D - i h namreč morajo *biti 
temelji to seznanjeni, kam in za kaj 
gredo njihova sredstva in kaj bodo 
od tega i m e l i 

Franc Meško^ 

ZA VEČJO ODGOVORNOST 
V minulih dneh so bUi v tovarni 

glinice in aluminija „ B O R I S K I 
D R I Č " v Kidr ičevem zbori delav
cev. Razpravljali so predvsem o 
letnem gospodarskem načrtu pod
jetja zaletošnje leto. Doslej j e bilo 
opravljenih že vrsta zborov delavcev 
v T O Z D - i h in lahko trdimo, da so 
biU zelo uspešni. Opazit i je , da se 
do ločeno števUo delavcev še vedno 
ni privadilo novemu načinu samo
upravljanja, ki ga daje nova ustava in 
da še mnogi ne morejo razumeti, kaj 
je delegatsKi sistem in zakaj sedaj za 
vsako zadevo že zbor delavcev. 
Kljub temu pa so dosedanji zbor i 
dokazali , da delavci vse bolj 
dojemajo svoj pravi položaj in da ga 
bodo v bodoče vse bolj izpopolnje
vali in dopohijevali . Pri tem je 
seveda treba opozor i t i na tiste, ki 

i im tak nač jnše^vedno ne ugaja in 

iščejo svoje poti , ki pa j ih ne bodo 
našli, tudi s prepričevanjem tistih 
delavcev, ki se še niso mogl i povsem 
vživet i v novi sistem samouprav
ljanja in odločanja o svojem delu ne. 

Dosedanji zbori delavcev so 
pokazali, da so delavci vse bolj 
pričeli misliti o svoji perspektivi, saj 
je prav po vprašanju letnega 
gospodarskega načrta bila iznešena 
vrsta konkretnih predlogov, pri
pomb , pa tudi zaskrbljujočih 
vprašanj glede nabave surovin in 
večletne perspektive. Delavec je 
sprevidel, kje je njegov življenski 
prostor in se je nekolilco bolj pr ičel 
zanimati tudi za svojo prihodnost. 
Predvsem velja to za T G A . kjer so 
težave z nabavo osnovne surovine 
boksita iz leta v leto težje. S tem še 
seveda ne gre za preplah. 

F. Meško 

Spomenik skladiščnemu delavcu F o t o : M . Ozmec 

20 tet Panonije Ptuj 
Ljudski odbor mestne skupščine 

Ptuj je 29. junija 1954 izdal 
o d l o č b o o ustanovitvi trgovskega 
podjetja P A N O N I J A , katerega os
novna sredstva so tvorila prevzeti 
del osnovnih sredstev likvidkanih 
podjetij Izbire, Preskrbe in Želez-
nine, za obratna sredstva pa je bil 
odobren kredit piri podružnici 
Narodne banke v Ptuju. Za vršilca 
dolžnosti novoustanovljenega pod
jetja je bil postavljen Martin 
K lemenč ič . 

V novoustanovljeni Panoniji je 
bUo takrat zaposlenih 57 delavcev, 
učencev v tej stroki ni b i lo . Pred 
petimi leti, tik pred priključitvijo k 
Mercatorju je bilo zaposlenih 400, 
letos pa se to število giblje med 670 
i n ' 6 9 0 delavcev. Za trgovski poklic 
se to leto pripravlja 186 učencev. 

Delovni kolektiv Panonije ni bil v 
začetku svojega razvoja deležen 
večjih investicijskih vlaganj, zato je 
nekaj let posloval brez večjega 
napredka. Leta 1958 se je pripojilo 
kolektivu še osem prodajaln iz 
Ptuja, ena iz Kidričevega in ena iz 
Majšperka. Vseh deset prodajaln je 
še isto leto ustvarilo 30 % celotne 
realizacije. Takoj naslednje leto je 
podjetje dobilo prve prodajalne na 
podeželju, ki jih je bilo pravtako 
deset. Panonija je postajala vse 
močnejša kljub temu, da so bile vse 
prodajalne na podeželju zastarele in 
neprimerne. K kolektivu se je 
vključevalo vse več prodajaln, tako 
da je postajal tudi najširša trgovska 
organizacija v ptujski občini . 

Prelomnica v dvajsetletnemu raz
voju Panonije je bila odloč i tev za 
pripojitev k Mercatorju, ki je bila 
dokončna v avgustu 1970. Dvajset 
let je kratek jubilej, vendar je 
Panonija v tem času postala 
bogatejša, polna napredka, razvoja, 
uspehov pa tudi težav, skratka mlad 

kolektiv, poln načrtov za prihod
nost. 

Osrednja slovesnost ob 20-letnici 
Mercatorjeve T O Z D Panonija Ptuj je 
bila v petek, 28. junija 'pri novih 
centralnih skladiščih na Rogozniški 
cesti v Ptuju. O b tej priložnosti je 
bil odkrit spomenik skladiščnemu 
delavcu. Zbranim delavcem Panonije 
in drugim Ptujčanom je najprej 
govorila o 25-letni razvojni poti 
Mercatorja njegova članica Ivanka 
Vrhovšakova - generalna sekretarka 
slovenskih sindikatov. Slavnostni 
govornik pa je bU Branko Gorjup, 
direktor Mercatorjeve T O Z D Pano
nija Ptuj in novi župan ptujske 
občine . V svojem govoru je orisal 
20-letno razvojno pot trgovskega 
podjetja Panonija in posebej pouda
r i l , uspešnost po združitvi z 
Mercatorjem. Povedal je tudi, da so 
vrata za povezovanje odprta za 
vsakogar znotraj in zunaj ptujske 
občine . 

Stanko Trbuc, visoko kvalificiran 
trgovski delavec, ki je pri Panoniji 
po delovnem stažu eden najstarejših 
in prvi predsednik delavskega sveta 
Panonije, je nato svečano odkril 
spomenik skladiščnemu delavcu z 
voz i čkom, ki bo vedno spominjal na 
težke delovne pogoje, ki so v 
glavnem že mimo. Spomenik je delo 
mladega ptujskega "kiparja Branka 
Z O R C A , študenta likovne akademi
je v Zagrebu. 

Svečanost je bila zaključena s 
kulturnim programom, v katerem so 
sodelovali komorni moški pevski 
zbor iz Ptuja pod vodstvom Branka 
Rajšterja, folklorna skupina in 
učenci osnovne šole Franca Osojni-
ka ter ptujska godba na pihala, ki je 
bila za to svečanost opremljena z 
napisi Mercator - Panonija. 

M. Ozmec 



KOG Z OKOLICO DOBIVA NOVO PODOBO 

Nemogoče postaja resničnost 
OBISKALI SMO KOG IN SE POGOVARJALI O CESTI, ASFALTU IN 207 STARIH MILIJONIH 

Asfaltiranje ceste od Gomile proti Bajzeku. Na vrhu hriba je znana 
gostilna, kjer se je vse skupaj pričelo. 

Sliši se nenavadno, vendar je 
resnica, da se je pr iče lo siJa 
preprosto. GostUničar na Bajzeku 
jri Kogu , Franček Belovič si je 
lotel urediti dvorišče in prostor 
pred lokalom, da ne bi sam, pa tudi 
gostje požirali prahu. V gostilni pa 
se ljudje lahko tudi kaj pametnega 
dogovori jo. Tako je padla ideja, da 
bi asfaltirali kar kOometer ceste (od 
gostilne do križišča z republiško 
cesto Ormož Ljutomer na Gomi l i ) . 
Nato se je utrgal plaz. Vmes so 
posegli prizadevni delavci in od-
Dorniki krajevne skupnosti ter 
prevzeli iniciativo: ..Asfaltirali bo
mo celotno traso 5908 metrov ceste 
od Vitana do Koga in naprej mimo. 
Bajzeka do G o m D e " S 9 rek l i In res, 
dela so stekla in te dni so potegnil i 
že prve kilometre asfalta. Ce 
pomislimo, da je prvi sestanek za ta 
posel bil 27. aprila in da smo danes 
5. julija, potem se iahko tako hitri 
akciji samo čudimo. 

ZBRANIH 93 MILIJONOV 
Delovni ljudje na K o g u in 

okoliških vaseh niso presenetili 
jrvič. Vsi se še dobro spominjamo, 
cako so pred leti stopili skupaj" in 
asfaltirali svoje krajevno središče, ne 

med prvimi, temveč prvi v občini 
Ormož / O d 207 mihjonov starih 
dinarjev, kol iko j e predračunska 
vrednost letošnje rekonstrukcije 
ceste so morali občani zbrati na 
osnovi pogodbenih prispevkov kar 
107 mili jonov. V krajevni skupnosti 
živi 1170 ljudi v 325 gospodinjstvih 
- pa si izračunajmo! Naj povemo , 
da so do prejšnje sobote imel 
podpisanih pogodb za nekaj nad 93 
starih mil i jonov, kar je vsekakor 
razveseljivo. Obrnih so se tudi na vse 
Kogovčane , ki živijo sirom naše 
domovine , , a še vedno v srcu nosijo 
podobo domačega kraja. T i so 
prispevali več , kot so na K o g u 
pričakovali - skoraj 12 starih 
milijonov. Tu so tudi lastniki 
vikendov, ki jih niso izpustili. K o 
smo že pri sredstvih še dodajmo, da 
bo Slovin - T O Z D Kmetijski 
kombinat Ormož prispeval za to 
cesto 20, cestni .skl^d p i i S O On^^ož 
pa 80 starih mihjonov dinarjev. 

CESTA - LEGENDA 
,,Slep je , nima nobenih rednih 

dohodkov, pa je dal za cesto. P o 
svojih močeh , a dal je . In kaj je 
rekel? Rekel j e , da je videti ne bo 
mogel , bo j o pa potipal. Takšnih 
pogovorov je na Kogu vse polno. 
Kako tudi ne, saj se ljudje 
odpovedujejo od svojega da bi 
pridobih skupno korist, zato je cesta 
prešla v običajno in vsakdanjo 
govor ico, ki se v njej marsikaj plete, 
m o g o č e včasih tudi neresničnega. 
Pa dajmo besedo ljudem. 

Štefana Lukmana na Kogu in 
okolici vsi poznajo. Star je 69 let in 
preživlja 4 družinske člane (vsi stari 
nad 60 le t ) na enem hektarju 
zemlje. Podpisal je za 250.000 S D : 
„Racl sem dal za cesto; raje kot bi 
kaj kupil za v hišo. Mi smo vsi že 
stari in vsi radi gremo po lepi poti . 
Prej je bila cesta m o č n o gramo-
zirana pa nisem mogel s kravami p o 
njej vozi t i , sedaj se bom lahko peljal 
na njivo in v g o z d po lepi cesti, to 
mi vel iko pomeni . Nekaj nad 

Z vitanske strani je bilo nekaj 
težav prav na tem odseku, kjer 
je nekakšno kogovsko tromo-
stovje. Sedaj je tudi tu že asfalt. 

Foto: J. Rakuša 

polovico svojega prispevka sem že 
vplačal, drugo pa bom tudi kmalu." 

Z šefom krajevnega urada na 
Kogu Jožetom Prapotnikom se 
nismo pogovarjali o tem, kol iko j e 
sam prispeval, temveč so nas 
zanimali nekateri „na j " . Povedal j e : 
„Največ je go tovo prispeval naš 
največji kogovski kmet Stanko 
Curin. Za cesto je dal kar 2,5 stara 
mili jona Tudi drugi so relativno 
veliKo prispevali, nekateri več ko t 
smo mislili, da zmorejo. Tu bi rad 
omenil , na primer, Franca Petka iz 
Lačavesi. Mi ga nismo bremenili, ker 
je delovni invalid brez rednih 
dohodkov . Sam je prišel na krajevno 
skupnost in prinesel nekaj gotovine 
ter bil skoraj užaljen, ker smo ga 
hoteli izpustiti. Včasih se dogajajo 
res neverjetne stvari." 

Ob koncu našega obiska na Kogu 
se povrnimo na začetek tega 
sestavka, v gostilno na Bajzeku in k 
Frančeku Beloviču: ,,So tudi takšni 
med nami, ki bi laliko dali za asfalt, 
pa nočejo. Na srečo jih je samo 
okrog 3 odstotke. T o sploh ni dosti, 
toda, ko vidiš druge, kako težko, a 
vendar z veseljem dajo, se ti za malo 
zdi. Res da je akcija prostovoljna, 
vendar menim, da bi take morali 
javno razkrinkati. Ce je večina Z A , 
potem bi morali biti vsi. N e vem, 
tudi, kaj čaka republika s cesto 
O r m o ž - M i k l a v ž - L j u t o m e r . Ce bi 
to cesto naredili, potem bi bili mi 
povezani z asfaltom prot i Ljuto
meru in Ormožu. T o tudi napišite" 
je pribil moj sogovornik, -jr 

Štefana Lukmana in njegovo ženo smo srečali pri pospravljanju 
sena, fotografirali pa smo ju pred njihovo hišo 

lako se je asfaltna plast stisnila ob hiše na Kogu 
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Od novih zapornikov sem zvedel, da so tudi zbežali iz Nemči j e , 
kjer so delali na Bavarskem na kmečkih posestvih, gladovali niso, 
vendar j im narodna zavest ni dopuščala, da bi hlapčevali tujcu! Dejali 
so, da imajo svojo zemljo, ki čaka na njihove roke. Poleg tega je 
prispela v N e m č i j o vest, da se je naš narod uprl sovražniku. 
Najstarejši med njimi je vedel povedati , da je bil že borec pri preboju 
solunske fronte med prvo svetovno vojno. Takrat je čistU svojo 
zemijo „ o d sovraga" in tudi sedaj upa, da bo lahko pomagal izgnati 
sovražnika. ,.Bolje grob , nego rob" , je dejal. 

Glede obersturmfirerja Goergerja, o katerem sem precej napisal, 
kako je kot šef varnostne policije v Ptuju nadzoroval naše zapore, 
moram povedati še to, da je Ptuj zapustil 1. aprila 1943, kakor se pač 
spominjam. Odpotova l je v Berlin. Vse je kazalo, daje ta samopašnež 
presedal samim hitlerjevcem, predvsem pa Otmarju Scheisheneauerju, 
ki ga je najbrž spravil s poti. Tako je minulo skoro dveletno delovanje 
tega odurnega človeka, narodnega izdajalca v Ptuju. Njegove posle v 
zaporih je prevzel policijski inšpektorat pri uredu deželnega soltnika 
v Ptuju. 

UMETNIKOVA DELAVNICA 
Bilo je v pozni jeseni 1941, ko se je neka ptujska mladenka 

pogovarjala v ptujski zaporni pisarni z ječarjem Jermanom. Dekle 
sem poznal. Pred vojno ni bila nemčurka. Mikalo me je zvedeti , kaj j o 
je privedlo na pogovor v zapore, a vpraševati nisem hotel. 

Prav začudil sem se, ko sem naslednjega dne opazil spet tisto 
dekle, kako prihaja v družbi dveh gestapovcev proti zaporom in celo 
v prijaznem pomenku. K o so vstopili , je eden izmed gestapovcev 
izvlekel iz žepa ključ posebne sobe, ki je nismo uporabljali in je pred 
vojno služila za poslovni prostor preizkovalnega sodnika. Sobo je 
odkleni! in vsi trije so se vanjo zaklenili. Tega dne sem opazil še nekaj 
nenavadnega Jerman je namreč naštel enega jetnika več , kakor je 
bilo vpisanih imen. Na to sem opozor i l , k o sem nadrejenim predal 
seznam dnevnega stanja, misleč da gre za oč i tno p o m o t o pri 
seštevanju. K o pa sem postal pred vratmi, za katerimi je izginila 
trojica: dva gestapovca in dekle, me je prešinila misel, da bi bil v tej 
sobi lahko tajno zaprt še en jetnik, za katerega ve le Jerman in 
gestapovci. Jerman sestavlja tudi dnevne sezname. Na podlagi števila 
je tnikov, dobiva kot upravnik zaporov primerno kol ič ino živi l! 
Zaradi vseh teh ugotovitev sem začel oprezati , da bi zvedel resnico. 

Ko^ me je naslednje jutro zamenjal v službi kolega Pihler, sem ga 
opozor i l na vse nenavadno. Tudi on ni vedel prav nič, če imajo 
gestapovci tajnega jetnika v prostoru, od katerega ključ je hranil 
Jerman. 

Čeprav so Jerman in gestapovci nekaj pred nama s Pihlerjem 
prikrivali, se j im to za dolgo ni posrečilo. Nekega dne je hotel Jerman 
neopazno v tisto sobo. Šel sem za njim in mu ključ, ki ga je pustil v 
vratih, izmaknil. K o je Jerman odšel iz sobe in hotel za seboj 
zakleniti, ni našel ključa v ključavnici. Name ni pomislil , da bi ga 
izmaknil. Menil j e , da so videli v vratih ključ gestapovci in ga oni 
odnesli. Jerman je hitro naročil nov ključ in zanj je bilo to 
opravljeno. Jaz pa sem čakal prilike, da v odsotnosti Jermana in 
gestapovcev, odprem vrata skrivnosti. 

Kaj kmalu se mi je ponudila taka prilika. K o sem odprl vrata, 
sem zagledal v sobi moža s čop ičem v roki, ki se me je hudo 
prestrašil. STal je pred slikarskim stojalom. Nagovor i l sem ga 
slovensko: „Ka j - umetnika imamo v naši hiši? " M o ž je bil bolj 
majhen, slaboten, bledoličen, oblečen v oguljeno obleko , čevlje je 
nosil na bosih nogah. Spoznal sem, da ni Slovenec, kajti rezumel me 
ni. Zato sem vprašanje ponovi l v nemščini. Spoznal sem, da tudi 
nemščine dobro ne obvlada, kakor je tudi sam nisem. Vendar pa sva 
se sporazumela, da je on poli t ični jetnik, jaz pa jetniški paznik. 

V sobi sem opazil posteljo. Slikarsko stojalo je stalo pri oknu. 
Na njem je pravkar slikal portret gestapovca Hansa Hupfaufa K steni 
prislonjeno je bilo še nekaj platen ptujskih gestapovcev v začetnih 
obrisih. Vide l pa sem končan porgret .Armbrusterja in omenjene 
Ptujčanke, ki je prišla najprej k Jermanu, nato pa v to sobo z dvema 
gestapovcema'Najlepše je bilo upodobljeno dekle. 

(Dalje pr ihodnj ič) 

Komisija za volitve, imenovanja in kadrovska vpra
šanja skupščine občine Ptuj 

R A Z P I S U J E 

v skladu z določbami 40. člena statuta osnovne šole 
Juršinci, 35. člena statuta osnovne šole Zetale in 28. 
člena statuta Zgodovinskega arhiva Ptuj, naslednja 
delovna mesta: 

1. R A V N A T E L J A Z G O D O V I N S K E G A A R H I V A 
V PTUJU, 

2. R A V N A T E L J A OSNOVNE ŠOLE J U R S I N C I , 

3. R A V N A T E L J A OSNOVNE SOLE Ž E T A L E . 

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev še izpolnje
vati naslednje pogoje: 
pod 1) da ima visoko strokovno izobrazbo z diplomo 

filozofske ali pravne fakultete in najmanj pet 
let ustreznih delovnih izkušenj; 

pod 2—3) da izpolnjuje pogoje po 89. členu zakona 
o osnovni šoli (Uradni list SRS št. 9-51/68). 

Kandidati od 1—3 morajo biti družbeno-politično ak
tivni in neoporečni. 

Pismene priglasitve, kolkovane z 2 dinarja upravne 
takse in z dokazili o izpolnitvi razpisnih pogojev, naj 
pošljejo kandidati v roku 15 dni po objavi tega raz
pisa komisiji za volitve, imenovanja in kadrovska 
vprašanja skupščine občine Ptuj. 

Delovna organizacija Splošna bolnišnica dr. Jožeta 
Potrča Ptuj — T O Z D Bolnica Ptuj, razpisuje sledeče 

Štipendije 
4 Z A S T U D U N A V S Z D — O D D E L E K Z A M E D I 

C I N S K E S E S T R E 

3 Z A S T U D U N A V S Z D — O D D E L E K Z A R T G 
T E H N I K E 

1 Z A Š O L A N J E N A S R E D N J I Š O L I Z A 
F A R M A C E V T S K E T E H N I K E 

,2 Z A Š O L A N J E N A M E D I C I N S K I S R E D N J I Š O L I 
— O T R O Š K A S M E R 

2 Z A Š O L A N J E N A S R E D N J I A D M I N I S T R A T I V N I 
Š O L I . 

Prosilci morajo prošnjam priložiti naslednje doku
mente: 
1. potrdilo o šolanju oziroma statusa študenta ali ab

solventa 
2. prepis dokazil o učnem uspehu 
3. izjavo, da ne sprejemajo drugje štipendije ali po

sojila. 

Prošnje z zahtevano dokumentacijo je nasloviti na 
TOZD Bolnica Ptuj, 
Rok prijave je 15 dni od dneva objave razpisa. 

VRSTA POMEMBNIH VPRAŠANJ 
Problem stanovanj v tovarni 

glinice in aluminija še vedno ni rešen 
ter se vse bolj pojavlja. Ne bi sicer 
mogli govor i t i o zaskrbljujočem 
stanju, ker so na spisku prosilcev 
tudi taki. ki stanovanja že imajo, pa 
že drugič prosijo za zamenjave in 
podobno . Problem je verjetno iskati 
v tem, da še vedno koristi precejšnji 
del stanovanj d o l o č e n o število 
članov delovne skupnosti, ki so 
dobili od podjetja kredite za 
izgradnjo svojega lastnega stanova
nja. Znano j e , da so težki problemi z 

gradbenim materialom, da pa je tudi 
vrsta takih, ki j im trenutno vel iko 
bolj ustreza nizka najemnina v 
družbenih stanovanjih. Morda je 
tudi tukaj iskati vzrok, da se 
nekateri še vedno niso izselili ter 
prepustili stanovanj tistim, ki j ih 
resnično potrebujejo. 

Na zadnji seji sveta za samouprav
ljanja, življenjska vprašanja delavcev 
in obveščanje so prav tem 
problemom posvetiti največ časa. 

(Nadaljevanje na 13. strani) 



Kljub težavam uspešni goclbenil<i 
v Poljčanah 

Godba na pihala iz Poljčan že vsa 
leta od Ustanovitve deluje v okviru 
l^ulturno umetniškega društva „Jan-
(;o Ž i v k o " , Poljčane. Prvi zvoki te 
godbe so se sHšali leta 1953, ko so 
na pobudo nekaj vnetih godbenikov 

sestavili prvo godbo na pihala. 
Zanimarije za to ob l iko glasbe je 
bilo sprva med Poljčančani pre
cejšnje, pomanjkanje instrumentov, 
včasih pa tudi dobre volje pa je po 
nekaj letih delovanja povzroč i lo , da 
je moralo prenehati igrati tudi tistih 
nekaj najbolj potrpežljivih članov 
godbe. 

Volja pa je bila močnejša od 
težav, s katerimi so se srečevali, zato 
seje leta 1967 nekaj članov starega 
sestava in še nekateri novi zbralo 
pod vodstvom učitelja glasbe Ivana i 
Ravnjaka iz Maribora, ki poučuje j 
glasbeni pouk tudi v Poljčanah ini 
pričelo z vestnim delom. Uspehi; 
niso izostali in godbeniki so se že po 
nekaj tednih vaj ponovno vrnili v 
kulturno življenje. 

k l jub težavam, ki so prisotne tudi 
v tem sestavu, saj so v njem 
vključeni delavci, kmetje in izo
braženci, ki i m ^ o različne delovne 
obveznosti pa vztrajajo skupaj in 
igrajo celo v dveh sestavih. Večj i 

sestav vključuje okol i 20 godbe
nikov, manjši pa samo osem. Manjši 
sestav je zabeležil pomemben uspeh, 
k o se je v lanskem oktobru na 

f osebnem izbirnem tekmovanju v 
lov. Konjicah uvrstil v izbor za 

oddajo Mali aplavz. Tekmovanje je 
pripravila R T V Ljubljana, sedaj pa 
pričakujejo povabilo na prvo sne
manje. 

Tudi sedanji veliki sestav godbe na 
pihala, ki se uspešno vključuje na 
vseh prireditvah v svojem kraju in 
tudi širši okol ic i , se srečuje s 
problemom novih članov. Predvsem 
primanjkuje mladih, ki bi za daljše 
obdobje lahko dopolnih vrzel o b 
odhodu starejših. 

F o t o in tekst: 
V . H O R V A T _ 

Mladi v počitnicah ne bodo mirovali 
Pred nedavnim je bila razširjena 

seja O K Z M S Slovenska Bistrica na 
kateri so ocenih delo po prejšnji seji 
ter analizitali akcije in dejavnosti 
aktivov Z M v mesecu mladosti, V 
zaključku so letošnje aktivnosti 
občinske konference in aktivov 
ZMS ocenih kot doslej najuspeš
nejše. 

Najpomembnejši del dogovora^ 
mladih je sprejem nalog O K Z M S in j 
aktivov Z M S v počitniškem o b d o b - | 
ju. Povdarili so, da bodo letos] 

prekinih tradicijo počitniškega 
mrtvila, saj jih čakajo pomembne 
naloge že takoj po počitnicah in se 
morajo nanje temeljito pripraviti. 
Prednost so dali pripravam na I X . 
kongres ZMJ in Z M S . V počitnicah 
bodo organizirali rasprave o že 
predloženih materialih za repubhški 
kongres Z M S , ki bo 2., 3. in 4. 
oktobra letos. Razprave bodo pote
kale v juliju, avgustu in septembru, v 
njih pa bodo sodelovali predstavniki 
vseh organizacij v obč in i in Krjgev-

nih skupnostih, ki združujejo mlade, 
tudi v specializiranih organizacijah 
in garniziji J N A . Rasprave bodo 
vodih člani O K ZMS Slov. Bistrica. 
Sočasno z razpravami o kongresnih 
dokumentih b o d o v aktivih ZMS 
potekale tudi razprave o materialih 
7. kongresa Z K S in X . kongresa 

ZKJ , katerih zaključke bodo vklju
čili tudi v svoje akcijske programe. 

Razen aktivnosti na pripravah in 
proučevanju kongresnih materialov 
bodo mladi v bistriški občini aktiv
no vključeni v proslavi dneva vstaje 
ter več akcijah v krajevnih skup
nostih. V . H . 

Projektivni biro Ptuj p. o. Trg Mladinskih brigad 
št. 2 vabi k sodelovanju za nedoločen čas naslednje 
sodelavce: 

1. T A J N I C O D I R E K T O R J A I N S A M O U P R A V N I H 
O R G A N O V I N 

2. K N J I G O V O D J O . 

Za delovno mesto pod 1) se zahteva končana 4 letna 
administrativna šola ali Ekonomska šola z znanjem 
strojepisja, za delovno mesto pod 2) pa končana Eko
nomska šola. 

Nastop službe za delovno mesto tajnice je možen ta
koj, za delovno mesto knjigovodje pa 1. 8. 1974. 
Objava velja do zasedbe delovnih mest. 

F. B. 

VOJNA IN ZLOČINI 
(Od lomki iz spominov Ptujčana) 
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ARETACIJA 
Nenadoma se je razleglo huronsko kričanje 

in razbijanje po zunanjili vratih, ki so bile po 
dolgem hodniku zelo oddaljene od kuhinje. 
Stanovanjski zvonček ni zvonil , ker sem ga 
zvečer namenoma izklopil. . .Golgota se začenja.' 
Sem rekel in plarul pokonci . Stekel sem po 
hodniku in hitel odpirati vrata ,.Zakaj ste 
odklopili zvonec? " j e zarjovel vame največji med 
njimi. Bili so trije uniformirani in eden v civilni 
obleki, okiten z velikimi znaki nove oblasti, 
^niformiranci so bili tujci, mož v civilu pa je bil 
^tujčan. sedaj ponosen in osoren. do danes pa 
ponižen oskrbovalec s kruliom, doma ob starem 

mestu na Dravi. Vsako jutro nam je redno 
pošiljal kruh in sveže pecivo p o stalnem 
dogovoru in mesečnem obračunu. 

Preden so začel i z aretacijami, so p o 
določenih predelih napravili zatemnitev, da bi 
lažje presenetih svoje žrtve. Tudi na magistrat-
nem dvorišču so sestavljali skupine. Vsak od 
nasilnežev je imel svojo žepno svetilko. K o smo 
prišli na hodniku mimo predsobne stene za 
odlaganje plaščev in k lobukov, sem tudi sam 
segel po lučki, ki je bila spravljena na polici. K o 
je nas pek to zagledal, me je udaril po roki, da se 
j e lučka zakotalila po tleh in obenem siknil: 
,.Fuer sie ist von nun an kein Licht mehr auf 
dieser W e l t l " (Smiselno: na tem svetu ne boste 
več rabili nobene luč i ) . 

Pekovske grožnje se sicer nisem preveč 
ustrašU, vendar so tej „ o b s o d b i " sledili udarci s 
puškinimi kopiti po hrbtu in nogah. Udarjali in 
suvali so po vrsti, kdor je pač bil bliže in komur 
je bilo bolj pri roki. Opotekel sem se p o hodniku 
proti kuhinjskim vratom. Zope t je zarjovel 
največji med njimi: „Hi t ro , hitro, brž se 
pos lov i te !" Eden je odprl vrata Prestrašena in 
vsa objokana je stala žena sredi kuhinje. 
. .Zbogom, mami, čuvaj o t roka!" sem dejal in ji 
pogledal v zalite oč i . Za kaj več ni bilo časa 
Največji je zopet zarjovel: „ P o h i t i t e ! " In že so 
me sumh nazaj po hodniku proti veznim vratom. 

Gnali so me navzdol po temnih stopnicah. 

Le bliski iz njihovih luči so razsvetljevali 
z lohotno temo. Moral sem hoditi pred njimi, 
kakor je sicer usoda razbojnikov in zločincev. 
Udarci po hrbtu so se stopnjevali in večkrat so 
bih tako hudi, da sem se opotekel in komaj še 
obdržal pokonci. 

Prispeli smo pred zgradbo. „Sedaj pa 
razbijte njegovo tablo, da bo spoznal, da tukaj 
nima več ničesar iskati!" P o č i l o je in zažven-
ketalo, eden je udaril s kopi tom po eni mojih 
tabel, ki je bila pritrjena na steni ob zunanjem 
stopnišču. Oč i tno so imeli namen nagnati mi 
smrtni strah v glavo in kos t i Nisem sicer mogel z 
razumom slediti njihovemu početju. V naglici 
dogajanja tudi nisem imel časa kaj več 
razmišljati. Ni t i bati se nisem imel časa. A takrat 
sem imel še zdrave in trdne živce . . . T o ni 
početje normalnega sovražnika - zakaj le to 
počenjajo, mi je prešinjalo glavo. T o je divjanje 
zločincev. 

V Ptuju sem živel že od dijaškili let, v 
svobodni domovini , kot svoboden državljan. K o t 
zdravnik sem priskočil na p o m o č vsakomur, 
kdor je prosil. Tudi tistim, ki so bili Nemci , ali pa 
so se prištevali k njim. Zakaj tedaj vse to!? Tako 
se torej začenja „ n o v i red", Ki ga je oznanjal 
histerični nacistični parvenu, za katerim je v 
sramoto zdrvela malone cela Nemči ja in še velik 
del sosedne Avstrije s celim njenim podzemljem. 

Dalje priliodnjič 



Dr. FRAN BRUMEN: 

Krvne bolezni 
4. nad:iljevanje 

Poznamo primere, ko gre za stanje 
latcntne pernicioze. Zanesljivo ugo
tovitev anemije s pomanjkanjem 
vitamina B - 1 2 nudi preiskava z 
radioaktiviiim istoimenim vita
minom. 

Z D R A V L J E N J E anemij, ki so 
karakterizirane po pomanjkanju 
vitamina B - 1 2 , je običajno uspe
šno, ker je v teh slučajih V I T A M I N 
B - 1 2 V Z R O Č N O Z D R A V I L O , 
kakšnega imamo žal le pri ze lo 
redkih boleznih na voljo. Tiste težke 
primere te anemije, ko nastopajo 
znaki dušitve srca in možganov, kar 
označujemo kot hipoksijo, sma
tramo Kot nujne in jih radi takojšnje 
efektne p o m o č i sprva začnemo 
zdraviti S K R V N I M I P R E S A 
D I T V A M I - 2 do 3 transfuzije. 

Vitamin B - 1 2 je najbolje uporab
ljati v obliki injekcij. Potrebne so 
običajno 3 injekcije tekom enega 
tedna, da v 40 - 60 dneh dosežemo 
zadostno pozdravite v. Da bi izpraz
njene depoje tega vitamina v jetrih 
dovoljno nadoknadili, je včasih 
potrebno prvi teden brizgati zvišane 
količine. Kasneje zadostuje navadno 
le še po ena injekcija tedensko tako 
dolgo, dokler dosežemo popo lno 
normalizacijo krvne slike. Torej 
mora biti bolnik discipliniran in tudi 
potrpežljiv. Včasih po kakih dveh 
tednih nastane potreba po dovajanju 
železa, ki gaje najbolje uporabljati v 
obliki užitnih zdravil skozi usta 

Da preprečimo ponovi tev ane
mije, nadaljujemo redno in T R A J 
N O Z D R A V L J E N J E Z E N K R A T 
N O I N J E K C I J O V S A K M E S E C . 
Tudi v slučajih, kjer imamo opraviti 
s prizadetostjo živčnega sestava, je 
potrebno uporabljati močnejše do
ze. Praksa je pokazala, da tako 
vz ročno in kombinirano zdravljenje 
naj zanesljiveje uspeva Zdravljenje s 
pripravki z vi taminom B - 1 2 skozi 

usta je opuščeno, ker ni dovol jno 
efektno. Manjkajočo že lodčno sol
no kislino in dodatne fermentne 
potrebe tudi nudimo v obliki 
užitnih pripravkov. 

A k o tako substitucijsko zdrav
ljenje redno in konsekventno 
izvajamo, je G L E D E D O L G O S T I 
Ž I V L J E N J A P R O G N O Z A D O B R A . 
- S I S T E M A T S K E P R E I S K A V E , 
vključno tudi še z rentgenom pa so 
nujno potrebne, da nas nekega dne 
ne bi presenetilo rakasto obolenje 
želodca, ki se pri tej bolezni pojavlja 
v približno desetih primerih od sto 
obolelih. 

Poznamo tudi še več podobnih 
slabokrvnosti, ki jih uvrščamo med 
simptomatične, torej posledične 
anemije z opaznimi znaki. Tako po 
tistih operacijah želodca, ko je 
potrebno večji del tega organa 
odstraniti. Toda človeški organizem 
premore nekako dobre trimiligrarne 
deponiranega, založenega vitamina 
B - 1 2 . Ker pa znaša dnevna 
potrošnja približno le tisoči delček 
miligrama, poteče jo cela dolga tri 
leta, preden se radi prenehanja 
oskrbe s tem vitaminom pojavijo 
znaki obolenja Tudi radi tega naj 
tako operirani hodijo redno na 
preiskave. 

Okužba s parasitom 
bothriocephalus latus, trakuljo, ki j o 
Nemci imenujejo Fischbandvvurm in 
ki živi v zgornjem delu č lovekovega 
tankega črevesa, tudi povzroča 
simptom atsko pemic iozo . T a tra-
kulja namreč potroši vitamin B - 1 2 
tako popolnoma, da ga za izkoristek 
skozi črevo nič ne preostane. Ta 
oblika slabokrvnosti se pozdravi 
popolnoma, čim preženemo to ribjo 
trakuljo. U Ž I V A N J E S U R O V E G A 
R I B J E G A M E S A , K I V S E B U J E 
M E H U R J A K E T E T R A K U L J E I N 
JE T E D A J I K R A V O , JE I Z V O R 
O K U Ž B E . Sledi 5. nadaljevanje. 

D A R U J T E K R I — R E S U J T E Ž I V L J E N J A 
S A M O K R I — N A D O M E S T I K R I 

Objavljamo seznam krvodajalskih akcij v juliju 1974, 
da bi se občani navedenih občin in krajev lahko čim
prej prijavili občinskim odborom Rdečega križa, ka
teri dan želijo priti na odvzem krvi. 
Ker samo kri nadomesti kri, je razumljivo, da si jo z 
darovanjem zagotovimo tudi sebi in svojim najbližjim, 
če bi jo potrebovali. ' 
Dolžnost zdravih prebivalcev je, da kri darujejo vsaj 
nekajkrat v življenju, saj je nehumano zanašati se sa-r 
mo na solidarnost drugih. Dajanje krvi je odraz člo
večnosti, zato Rdeči križ pričakuje na odvzem krvi 
vse zdrave občane. 

J U L I J 1974 
ŠENTJUR 2., 3. 
RADLJE OB D R A V I 5., 6. 
IDRIJA 9., 10., 11., 12. 
0 R M 0 2 16., 17., 18. 
VELENJE 19., 20. 
ŠKOFJA L O K A 25., 26., 27., 30., 31. 

R E P U B L I Š K I ODBOR R K S 
O B Č I N S K I ODBORI R K 



Otvoritev novega kopališča 
v času krajevnega praznika so v 

2g. Poljčanah svečano predali 
svojemu namenu težko pričakovano 
letno kopališče. Otvori tev tega 
objekta pomeni veliko pridobitev 
prebivalcev tega kraja in širše 
okolicej saj je to kopahšče na 
področju občine Slov. Bistrica prvo 
v zadnjih 30 letih. KJjub temu, da je 
bila pobuda za gradnjo dana že pred 
več leti na zborih volilcev, 
družbenopolitičnih organizacij in 
delovnih kolekt ivov, je tudi tukaj 
bilo potrebno veliko prizadevanj in 
odločnosti krajanov, posebno še 
nekaterih posameznikov. 

Krajevna skupnost Poljčane je 
ustanovUa gradbeni odbor, ki je 
takoj pričel z delom. Prvo delo je 
bilo odkup potrebnega zemljišča v 
Zg. Poljčanah. Kolek t iv EMI iz 
Poljčan je tudi tokrat, kot že ob 

mnogih podobnih akcijah, dokazal, 
da se zaveda pomembnost i izgradnje 
in prvi namenil 20.000 dinarjev za 
kopališče. Po njegovem vzoru so 
slediU še druge organizacije, obrt
niki, občani in skupščina občine 
Slov. Bistrica, Skupno so zbrali nad 
87.000 dinarjev od skupne predra
čunske vrednosti in vrednosti že 
opravljenih del, ki znašajo 
1.150.000 dinarjev. Predvidevajo, da 
b o d o preostala sredstva zbrali s 
prispevKi delavnih organizacij, obrt
nikov in občanov krajevne skup
nosti Poljčane. 

Razen finančnih sredstev pa so 
mnogi občani sodelovali v izgradnji 
kopališča s svojim delom in 
delovnimi sredstvi. Pri teh se je še 
posebno izkazal A l o j z Vezjak, 
podpredsednik K S Poljčane, ki j e 
vpdU vso organizacijo del pri 

izgradnji, ob tem pa žrtvoval tudi 
sebe in še tovorno vozi lo brez 
povračila stroškov, ki so presegli 
10.000 din. Razen tega so občani 
opravih skupno nad 1200 udar
niških ur. 

Kopalni bazen je izdelan iz 
poliestra, ki ga je dobavUa in tudi 
montirala italjanska firma HOBI 
P O L v velikosti 25 x 12 in mah 
7 x 5 metrov. Odlika bazena so 
uspešne čistilne naprave, ki bodo 
omogoč i l e , da se bo temperatura 
vode zadrževala kljub čiščenju 
(krožni sistem) vode. Otvoritev 
kopalnega bazena je pomembna še 
zato, ker je sedaj odpadlo kopanje v 
zdravju 3codljivi in umazani Dra-
vinji. 

Na nedeljski svečanosti, ki j o je 
ob otvori tvi bazena pripravila 
krajevna skupnost Poljčane, so ob 
udeležbi velikega števila Poljačnač-
nov in okol ičanov izvedli kulturni 
program: godba na pihala K U D 
Janko Ž ivko iz Poljčan, tamburaški 
zbor, recitatorji in folklorna skupina 
- vsi iz osnovne šole Poljčane. 
Predsednik Krajevne skupnosti Polj
čane Anton Nemanič je najprej 
osvetlil prehojeno pot od začetka 
do otvori tve kopališča, nato pa 
podeli l posebna priznanja za veliKo 
p o m o č in sodelovanje Alo jzu 
Vezjaku, E M I Poljčane, Ključavni
čarstvu in kovinarski galanteriji 
Poljčane. Posebno zahvalo je izrekel 
tudi vsem, ki so kakorkoli pomagali, 
da so prav v Poljčanah zgradiU prvi 
kopalni bazen na področju občine 
Slov. Bistrica. 

Trenutek pred prvim kopanjem v poljčanskem letnem kopališču. 
Ureditev okolja je naslednja naloga KS Poljčane. 

JURŠINSKI TRSNIČARJI SO ZBOROVALI 

Minulo soboto so imeli trsničarji 
in drevesničaiji v Juršincih svojo 
letno skupščino, na kateri so 
obravnavali preteklo delo, hkrati pa 
si zastavili tudi nove naloge, ki jih 
bodo morah razrešiti v prihodnji 
mandatni dobi . 

Zbora se je od skupno 42 članov 
udeležilo kar 35 članov, ki so se 
sestali v dvorani lovskega doma v 
Juršincih. Ni t i slabo vreme jih ni 
oviralo, da ne bi prišU ter se 
pomenih o svojem delu, hkrati pa 
izmenjah tudi nekaj izkušenj o 
vinogradništvu in kmetovanju na 
sploh, ki se v teh krajih kljub željam 
mnogih naprednih kmetov ne more 
razviti kot bi se sicer lahko, če bi ne 
bili tako odmaknjeni od večjih 
kmetijskih središč v slovenskem 
pro štoru. 

Med nalogami, ki so si jih zadali 
slovenskogoriški trničarji bi morda 
Omenili dve: da zgradijo trsno 

silnico, ki bo predvidoma veljala 
150.000 dinarjev in hladihiico za 
ttrsje skupaj s skladiščem. Že 
prihodnje leto bi naj cepili kar 
milijon trsov, to je kar za 25 
odstotkov več kot letos. 

Naj omenimo, da trsničarji v 
Juršincih -zalagajo, lahko bi dejali 
vso vzhodno Slovenijo, del Dolenj
ske s trsnimi cepljenkami, največ 
laškega rizlinga, šipona, belega 
burgundca, renskega rizlinga, frak-
'cije ter še nekaterih priznanih 
vinskih sort. V letošnjem letu so 
prodali okrog 10.000. trsnih cep-
Ijenk v sosednjo Avstri jo. V 
Sloveniji je sicer še ena trsni^arska 
skupnost v Vipavi na Primorskem. 
T i dve namreč praktično v celoti 
zalagata slovenske vinogradnike s 
trsjem. 

K o t vemo , so trsne sadike dokaj 
drage. V pretekU sezoni so jih 
juršinski trsničarji prodajah od 6,30 

do 6,80 dinarjev za komad. Pri tem 
velja omeniti , da je vzgoja trsnih 
sadik dokaj zamudna reč . In ne 
nazadnje: Trsničarji pravijo, da je to 
že vehk uspeh, če uspejo od 1000' 
cepljenih sadik vzgoji t i vsaj dobro 
po lov ico , drugi so „ m r l i č i " , to se 
pravi, da se sadika po cepljenju pač 
posuši. T o pa pomeni, da tudi 
trsničarstvo zahteva visoko sposo
ben strokovni kader. Dokaz temu je, ' ' 
da lahko pride trsničar do 
kvalifikacije šele potem, ko ima za 
seboj že nad 20 let prakse. Na letni 
skupščini so podelih dvanajstim 
trsničarjeip spričevala o polkvalifi-
kaciji. 

Ob koncu svoje skupščine so 
juršinski trsničarji in drevesničarji 
izvoUli odbor za jubilejno praznova
nje 500 let vinogradništva in 70 let 
organiziranega trsničarstva v Juršin
cih. Potrdili so tudi poslovnik, 
oziroma statut svoje organizacije. 
IzvoUh so tudi nov upravni odbor 
Skupnosti trsničarjev in drevesničar-
jev v Juršincih. Pri tem velja 
omeniti , da so pravzaprav člani 
skupnosti to delo zaupah tudi za 
naslednjo mandatno dobo kar 
staremu U O , ki ga sestavljajo: 
Simon T O P L A K kot predsednik, 
Franček H O L C kot tajnik, A n t o n 
S L O D N J A K kot blagajnik in Stanko 
T O P L A K , Janko M A T J A Š i C , Pavel 
Š O Š T A R I Č , Ignac T O Š kot člani. 
Za člana internega razsodišča je bil 
i zvoren Stanko Z E L E N K O , med
tem ko so bili v N O izvoljeni Franc 
F I L I P I C , Jože . M A T J A Š I C in Ignac 
L O V R E C . Njihova mandatna doba 
traja eno leto, to je do prihodnjega 
občnega zbora. 

F . > i . 

Neznani storilec 
Pred tedni sva z o č e t o m uredila brajdo iz železnih cevi ob 

gospodarskem poslopju. Trsi, ki j ih je oče zasadil pred tremi leti, so krasno 
UspevaJL Letos bi že obrali prve sadove. Bili so potrebni skrbne nege, zato 
sem jih vsak večer zalival, oče pa jih je lepo obrezoval. Vse bi bilo lepo, če 
ne bi v noč i z 18. na 19. junij prišel nepridiprav in kratkomalo trsov pri 
zemlji porezal z enim rezom ostrega noža. T o sem'opazil šele popoldne, ko 
so oveneli listi. Lahko si mishte, kako sem bil jezen. Najbrž bi tistega, k i j e 
to storil, zdrobil v prah. Nisem vedel , kaj naj storim; ah naj grem po 
miličnike ali kaj, vendar vse skupaj ne bi nič pomagalo, ker je pač po toči 
zvoniti prepozno. 

Nimam besed za brezvestnega storilca. Upam le, da mu b o slej ko prej 
izstavljen račun za njegovo hudobijo. 

V lado Zagoršek 
Dornava 145 
: . 62271 

' OD IZPITA 
V SMRT 

Lepo je gledati rožice cvetoče , 
kadar nam kinčajo polje in vrt; 
kosec pa pride j im glavce odseče, 
v brstenju najlepšem j im cvet je 
odprt. 

Enako je tudi v človeškem 
življenju, mnogo jih v cvetu 
mladosti umre. 

Tako so na avto mehanski šoli v 
Mariboru, 21. 6. 74 čakah, dobro 
pripravljeni, razvijajoči se mla
dinci, na končni izpit . Med 
kandidati je bil tudi Alo jz 
Emeršič, roj . 37. 3. 1955 v 
^korišnjaku 33 pri Leskovcu v 
Halozah. Omenjeni se je po 
uspešno opravljenem zrelostnem 
izpitu za avtomehanika, poln 
veselja in zadovoljstva, popoldne 
vrnil na dom k staršem, njima 
razkril svoje veselje in zado
voljstvo ter dodal: „Sedaj bom 
vama lahko nekaj vračal za trud in 
žrtve, ki sta jih vlagala v dosego 
mojega cilja." Tako jima je hotel 
lajšati težavni kmečki položaj na 
stara in onemogla leta, saj je bil 
med enajstimi otroki najmlajši. 
(OstaU so že razkropljeni.) „Bi l je 
dobrodušen, miroljuben in hvale
žen otrok, ki ni nikdar staršev 
žahl, ne z besedo ne z dejanjem," 
je izjavil njegov o č e . 

Ker je omenjenega dne slavil 
tudi svoj praznik, je zvečer okrog 
9. ure, v spremstvu soseskih 
fantov, odšel od doma malo po 
vasi čil in zdrav v najlepšem 
razpoloženju, se poslovil od 
staršev z lepim pozdravom: 
„ L a h k o noč, pa na svidenje!" 
Toda zadnje besede se niso 
uresničile, kajti čez dobri 2 uri je 
prenehalo utripati njegovo pleme
nito srce, ker mu ga je smrtonosna 

krogla prebila in v trenutku 
pretrgala nit njegovega madega 
življenja. Ob tej grozni novici se je 
o č e v hipu zgrudil nezavesten, a so 
ga po 3. urah težkega napora le 
spravili zopet k zavesti. 

Na zadnji poti, tako tragično 
preminulega fanta, je bila velika 
množica ljudi, kar je dokaz, kako 
dober in priljubljen je bil in ob 
večnem slovesu, ko se je 
poslavljalo o d njega staro in 
mlado, je ostalo le redko oko 
suho; padale so sozle in rosile 
prerano gomi lo . 

Za strašno dejanje je bilo več 
osumljenih, vendar so jih po 
zashševanju, ob pomanjkanju 
dokazov, izpustih. K o n č n o pa je 
prišlo od okrožnega sodišča iz 
Varaždina uradno obvesti lo, da je 
smrtonosno kroglo poslal narav
nost v srce blago pokoj nega Alo jza 
Emeršiča: S. P. 23 let iz Vinice v 
občini Ivanec. 

Prerano, nesrečno preminulemu 
naj bo domača žemljica lahka, 
žalujoči družini pa iskreno sožalje. 

, V Leskovcu, 29. 6. 74 JM.^ 



V spornih jezikoslovcu Oroslavu Cafu, učenjaku svetovnega 
slovesa in tragični osebnosti - ob stoletnici njegove smrti 

(3. JULIJA 1874 - 3. JULIJA 1974) 

Sredi ptujskega pokopališča, levo 
od pokopališkega križa, se obisko
valcu, ki ga je na pokopališče 
pripeljala morda radovednost, kateri 
znameniti Ptujčani so našli na njem 
svoj zadnji dom, pogled zaustavi na 
zapuščenem grobu z nagrobnim 
spomenikom, na katerm mu dobro 
ohranjen napis preprosto pove,da v 
tem grobu počiva O R O S L A V C A F , 
umrl 3. julija 1874. K sreči so prav 
te dni, ob stoletnici njegove smrti, 
g rob povsem prekrili rdeči cvetovi 
čisto navadne vrtnice, ki j o je nanj 
zasadila bogve katera roka. T o je> 
vse. Pač, še nekaj se nas v Ptuju 
spominja moža, ki počiva v tem 
grobu - kratka, s kamenjem 
tlakovana ulica, ki se ob gimna
zijskem poslopju spušča prot i Dravi 
in k i j e poimenovanje po njem. 

Naslednje vrstice pa naj bi vsaj ob 
stoletnici Cafove smrti povedale 
nekaj več o č loveku, za katerega 
podrobni podatki pripovedujejo, da 
sodi med najbolj nadarjene slo
venske jezikoslovce 19. stol..in da bi 
bil med največjimi izmed njih, če bi 
mu nc bilo usojeno tako tragično 
življenje. 

Po rojstvu Oroslav Caf sicer ni 
Ptujčan, saj se je rodil 13. aprila 
1814. leta v Spodnji R o č i c i v 
Slovenskih goricah (blizu sv. 
Troj ice, današnjega Gradišča). O 
Cafovi mladosti vemo le malo. Po 
uspešno končani ljudski šoli pri sv. 
Trojici je nadaljeval šolanje na 

- gimnaziji v Mariboru, ki j o je končal 
z odl iko . Na vseučiUšču v 
avstrijskem Gradcu je potem 
študiral najprej modroslovje. Poleg 
ljubezni do slovenskega jezika, k i j e 
živela v njem že iz rojstnega kraja in 
iz rojstne hiše, si je tu razširil svoje 
jez ikovno znanje še s študijem 

slovanskih j ez ikov . Tedaj pa se je 
materi na ljubo vpisal na bogoslovje, 
kakor prenekateri kmečk i sin tistega 
časa ( spomnimo se samo na 
Gregorč iča in Aškerca pa na 
Prešerna, Valjavca, Jenka in še koga, 
ki so ravno zaradi nasprotne 
od loč i tve morali prestati marsikaj 
br idkega) , kljub izrednemu talentu 
za jezikoslovje. V tej njegovi 
od loč i tv i t iči bistven vzrok za 
njegovo poznejše nesrečno življenje 
in tragično smrt 

Ob študiju za duhovniški pokl ic je 
bi lo Cafovo osrednje zanimanje 
slejkoprej posvečeno študiju je
z ikov: poleg grščine in latinščine ter 
nekaterih slovanskih j ez ikov (že v 
gimnazij i) še hebrejščini, arabskemu 
in sirskemu jeziku, pozneje, verjetno 
šele v Framu pa Sanskrtu, ki 
zavzema v razvoju evropskega in 
zgodovinskega in primerjalnega 
jezikoslovja 19, stoletja 1. mesto. 
Med pobudniki tega njegovega 
študija naj bosta samo mimogrede 
omenjeni imeni Cerovčana Stanka 
Fraza in Koroškega rojaka Urbana 
Jarnika 

Po posvetitvi v duhovnika je Caf 
služboval najprej kot kaplan v 
Lebringu, nato pa ravno tako ko t 
kaplan 2C let v Framu pod 
Pohorjem. T o so bila najbolj plodna 
in hkrati najbolj srečna leta 
njegovega življenja. Napisal je ce lo 
nekaj pesmi (več inoma prigodnice, 
- ena izmed njih poje o Framu, 
njegovih ljudeh in pokrajini) . 
l4edvsem pa je za Strekljevo vel iko 
zbirko ljudskih pesmi zapisal in 
zbral 300 ljudskih pesmi iz okoliša, 
v katerem je služboval (več jih j e za 
svoj okoliš zbral samo še Stanko 
V r a z ) . Bil je tudi med prvimi 
prevajalci na slovenskem-Štajerskem 
(iz češčine je prevedel Campejevega 
„Robinsona mlajšega"; prevedel 
oz i roma priredil je tudi , ,Življenje 
svetnikov' za mesec april in po 
nemški predlogi neznanega avtorja 
svojo , ,Romarsko palico , . ! ' / ) . Tudi 
sicer je bil delaven. Pomagal je 
ustanoviti občinsko bolnico, šolo, 
novo cerkev, drevesnico in žup
nijsko knjižnico. 

Težišče njegovega študija in 
ljubezni pa je ostalo jezikoslovje. 
Razvil se je v pravega zgodovinskega 
in primerjalnega jezikoslovca -
indoevropista, ki bi lahko tekmoval 
s samim Franom Mikloš ičem, 
največjim slovenskim in slovanskim 
jez ikos lovcem za Slovencem J. 
Kopitarjem in pred Hrvatom 
Vatroslavom Jagičem, če ga ne bi 
ovirale in strle neugodne življenjske 
razmere, ki so usodno vplivale na 
Cafa ko t človeka. V Framu ga j e 
poleg drugih obiskal tudi Miklošič -
a se nista našla v skupnem jeziku. 
Vzbudi l je pozornost v širokem 
slovanskem svetu - a odkloni l 
povabili za predavatelja na praško in 
petrograjsko univerzo. Bil je preveč 
rahlega, občutljivega značaja, pravi 
tihi samotar - učenjak samouk. 

V tiho, samotarsko Cafovo 
življenje in delo pa je usodno 
posegel škof A . M . Slomšek, ki j e 
1859. leta kot labodski vladika 
prenesel sedež škofije iz Laboda v 
Maribor, O b sebi je želel imeti za 

svoje narodnoprerodne načrte naj
boljše duhovnike. Izbral ie tudi O. 
Cafa. Ta je svojega škofa Kot vesten 
in zgleden duhovnik ubogal (saj j e 
že 1831. leta v pisma staršem 
zapisal, da ,,Mesni stan mi samo 

Oroslaf Caf 
1814-1874 

smert more o d z e t i . . . " - kako 
drugače se je od loč i l in pisal prav 
tako svojim staršem Fr. Prešern 
samo nekaj let preje!) . Srečen pa v 
Mariboru ni b i l Opravljal je svoje 
poklicno delo , s srcem pa ie ostal pri 
knjigah, pri svojem jezikoslovnem 
delu. B. Raiču, ki ga je ob 
priložnosti obiskal, je po tož i l : 
,,Bratec! Vidiš , ko l iko dela so mi 
naprtili, ka se skoro nič ne utegnem 
klanjati svojim knjigam ljubinkam in 
tol iko milim mi naukom." V pismu 
dr, Bleiweisu v Ljubljani pa j e leta 
1861 med drugim zapisal: , ,Te 
žertve rad prenašam, ker j e 

duhovnikov dosti, jezikoslovcev nj 
m a l o . . . " (kakšna ironija - danes 
bi skoraj lahko zapisali obratno!) 
K o pa ga je nekoč v njegovi sobi 
dobil škof Slomšek ravno pri študiju 
sanskrtskih knjig in m y v nemščini 
oponesel: „Das wuerde ich auf ihiei 
Stelle nicht studieren . . . ' , je bilo 
tudi ponižnemu, a občutljivemu 
Cafu zadosti. V Mariboru mu ni bilo 
več obstanka Škof ga j e sicer skušaj 
zadržati, a ni nič pomagalo. T a k o j 
je končno Caf znašel v našem 
mestu, kjer je po tem preživel 
zadnjih 14 let svojega življenja, 
dokler si ni, utrujen od vseh 
bridkosti in napornega dela, ki gaje 
bilo zanj v tako neugodnih 
življenjskih razmerah preveč, v 
blaznosti sam vzel življenje in našel 
na ptujskem pokopališču svoj zadnji 
d o m , prav tako skromen in tih, kot 
je bilo vse njegovo življenje. 

Ker so ta Cofova leta za Ptujčane 
posebno zanimiva, ker v gornjih 
vrsticah o Cafu ni bilo mogoče 
objasniti kaj več kot zgolj skeletni 
zapis njegovega življenja in ker smo 
mu konec koncev vsaj o b stoletnici 
dolžni še malo več kot samo ime 
skromne uUce in grob, na katerega 
smo doslej pozabljali , naj navedemo 
v celoti , kaj je o tem zadnjem 
obdobju Cafovega življenja v Ptuju 
napisal v svoji študiji o Cafu 
Mariborčan Franc Srimpf (gl. Fran 
§rimpf: Oroslav Caf, slovenski 
sanskrtist, filolog in tragična 
osebnost - Dialogi V I I I . letnik 
1972, št. 7 - 8 , str. 4 9 8 - 5 1 5 ; poleg 
te obsežne, strokovno bogate in za 
Cafa kot človeka zelo zanimive 
razprave, po kateri so povzet i tudi 
naš iv podatki, opozarjamo še na 
spominski članek Jožeta Stabeja v 
zadnji sobotni prilogi ,Pela') 
Od lomek iz Dialogov bomo zaradi 
pomanjkanja prostora objavili v 
prihodnji številKi „Tedn ika" . 

Z G O D O V I N S K I ARHIV V PTUJU 
namerava razširiti svojo dejavnost v prenovljenih 
prostorih, 

zato razpisuje prosti delovni mesti 

arhivista in arhivskega 
strol<ovnega sodelavca 
Poleg splošnih pogojev morajo imeti kandidati za de
lovno mesto arhivista visoko strokovno izobrazbo z di
plomo na oddelku za zgodovino filozofske fakultete. 
Za delovno mesto arhivskega strokovnega sodelavca 
je zahtevana višja strokovna izobrazba z diplomo pr
ve stopnje na oddelku za zgodovino filozofske fakul
tete ali pedagoške akademije ali z diplomo višje prav
ne šole. 
Razpis traja do zasedbe delovnih mest. 
Informacije, ustne ali telefonske, dajemo vsak delovni 
dan od 8. do 12. ure. 

Zgodovinski arhiv v Ptuju, Muzejski trg 1, 
tel. št. 77-619 

P o s k l e p u s e s t a n k a z b o r a 
d e l o v n e s k u p n o s t i , d n e 1. 
j u l i j a 1974 

R A Z P I S U J E 
O s n o v n a šo l a b r a t o v S t r a -
f e l a M a r k o v c i p r i P t u j u 
n a s l e d n j e d e l o v n o m e s t o : 

1 h i š n i k — za n e d o l o č e n 
čas . 

P o g o j : K V d e l a v e c u s t r e z 
n e s t r o k e . 

N a s t o p s l u ž b e t a k o j a l i p o 
d o g o v o r u . 

S t a n o v a n j a n i . 

P r i j a v o z ž i v l j e n j e p i s o m in 
d o k a z i l i p o š l j i t e v 15 d n e h 
p o i z i d u r a z p i s a . 

C e m e s t o n e b o z a s e d e n o v 
d o l o č e n e m r o k u , v e l j a r a z 
p is d o z a s e d b e d e l o v n e g a 
m e s t a . 



PTUJ 

Mladi planinci pripravljajo vzpon na 
Tr ig lav 

Delovni program mladinskega 
odseka planinskega društva Ptuj 
(iobča letos tudi osvojitev najvišjega 
viha Jugoslavije - Triglava. Po 
sklepu 5. seje odbora bodo ta 
dvodnevni množični pohod pionir
jev in mladincev PD Ptuj opravili 27. 
in 28. julija. I z Ptuja se bodo 
odpeljaH s posebnim avtobusom v 
Rudno polje, od tu pa bodo 
nadaljevali peš mimo Vodnikovega 
doma do Planike, kjer , b o d o 
prenočili. Naslednji dan bo vzpon 
na „vrh Jugoslavije" in nato spust 
na Kredarico, Staničev d o m , 
Kovinarsko k o č o v Krmi in Vintgar 
odkoder se bodo z avtobusom 
odpeljali proti domu. Namen 
pohoda je omogoč i t i mladim 
planincem poceni izlet in osvojitev 
Triglava pod strokovnim vodstvom 
mladinskih vodnikov in inštruktor
jev PD Ptuj. 

Zanimivo je , kakšni so pogoji za 
udeležbo na tem izletu. Kandidati 
morajo biti člani PD Ptuj s 
poravnano članarino za t ekoče le to , 
obvezno morajo imeti že izkušnje in 
nekaj pohodov v • visokogorski svet 
(nad 1000 m ) , imeti morajo kondi-
cijo, biti duševno in telesno zdravi 
brez vrtoglavice, imeti morajo 
seveda tudi ustrezno planinsko 
opremo. Sem spada planinska srajca 
in hlače, 5 m vrvice, nož, nahrbtnik, 
vetrovka, pelerina, pulover ali 

jopica, močnejši čevlji z gumijastim 
podplatom, več parov nogavic, 
trenirke, odeja, brisače, rezervno 
perilo, telovadne copate, kopalke, 
zdravstveno in planinsko izkaznico, 
baterijo, ž l ico, vilice, menažko, 
pasto in ščetko za zobe , glavnik, 
ogledalce, milo, toaletni papir 
(starejši tudi brivski aparat), šivan-
ko , belo in črno nit, varnostne 
sponke, gumbe, pasto, krpo in 
krtačo za čevlje, več rezervnih 
vezalk ter pribor za pisanje in 
dopisnice, pisma ter znamke. Kar 
čedna vrsta raznih stvari, ki pa so za 
nemoten potek izleta in dobro 
počutje nujno potrebne. 

Število udeležencev je omejeno na 
42 oseb. Rok prijave je potekel že 
predvčerajšnjim, vendar ne bo 
odveč , če ste seveda interesent 
pohoda, povprašati pri Hermini 
Misotič pri Petoviji v Ptuju. Ob 
prijavi je treba vplačati tudi 
prispevek k stroškom pohoda 50 
dinarjev, drugo polovico stroškov 
plača PD Ptuj. 

Povejmo še, da bo organizator 
poskrbel za tople obroke hrane v 
planinskih domovih , vsak izmed 
udeležencev pohoda pa si naj za 
rezervo vzame s seboj manjšo, 
vendar kalorično zalogo živil. 
Odhod bo omenjenega dne izpred 
Petovie, 

Srečno! 

VRSTA POMEMBNIH VPRAŠANJ 
(Nadaljevanje z 8. strani) 

saj so razpravljali o stanovanjski 
problematiki, individualni izgradnji 
in novem načinu dodeljevanja 
stanovanj. Na seznamu prosilcev za 
stanovanja je namreč nekaj takih, ki 
že drugič prosijo za zamenjavo. Prav 
o teh bi bilo potrebno spregovoriti 
nekaj več in ugotoviti vzroke takega 
preseljevanja. Je tudi vrsta ,,tujih" 
prosilcev: za potrebe učiteljev. 

zdravniškega osebja in lekarne itd. 
Tukaj bo potrebnega še vel iko dela, 
da bodo take t očke lahko uspešno 
rešili. Prepričani smo, da bodo člani" 
DS T G A o d l o č n o in pravično 
sklepali tudi o tem, aktualnem 
vprašanju in da ga b o d o tudi rešili 
tako, kot bo najbolje ustrezalo 
potrebam tovarne in njenih služb ter 
vsem potrebnim iskalcem stanovanja 
v okviru K S Kidr ičevo! 

F . M e š k o 

T O V A R N A GUMIJEVIH IN KOVINSKIH IZDEL
KOV — SERVISI 

SIGMA p. 0. Ptuj, Rajšpova ul. 13 
razpisuje prosto delovno mesto 

ORODNEGA BRUSILCA 
POGOJ; kvalificiran brusilec in 2 leti prakse v stro

ki 
Osebni dohodek po pravilniku o delitvi osebnih do
hodkov. Nastop dela je možen takoj ali po dogovoru. 
Kandidati morajo imeti odslužen voja.ški rok. 
Prošnje naj kandidati vložijo na gornji naslov v 8 
dneh po objavi razpisa; 

in razpisuje štipendije za leto 1974/75 
1. eno štipendijo na visoki tehniški šoli I. stopnja — 

smer strojništvo 
2. eno štipendijo na visoki tehniški šoli I. stopnja — 

smer kemija 
Prošnji na obrazcu 1,65 je potrebno priložiti 
— zaključno spričevalo o končani srednji šoli in 
— potrdilo o vpisu v šolo 

Prošnje je treba vložiti do 31. 7. 1974. 

ZAKAJ SO ODŠLI? 

Tiho je odšel, ko 
kot tiho odšli so vsi. 
Toda kam? 
V vojno, borbe, v smrt. 

Da, tja so o d š l i . . .v smrt . . . 
Glasne puške, 
grozne bombe 
so končale njih življenje. 

Zakaj so morali odi t i 
v to džunglo krivice? 
Zakaj so morah umreti? 

Oni so vedeli , 
zakaj so odšli smrti naproti: 
zdaj novi narod uživa, 
kar nam junaki priborili so s 
krvjo. 

Anica Germ 
os. š. Poh. odred 8. d. 
Slov. Bistrica 

MOJA NAJLJUBŠA ŽIVAL 
Naša muca je pridna. Muca lovi 

miši. Naša muca j6 imela pet 
mladih muck. Muca je mleko in 
kruh. Barve je bele in črne. 
Najrajši spina podstrešju. 

Branko Frangeš, 1. r. 
Ptujska gora 

NAŠ IZLET 
Zjutraj smo se zbrali pred šolo. 

S kombijem smo se peljali na Boč . 
Na Boču je stolp. Z Boča smo 
imeh lep razgled. Z Boča smo se 
peljaU v Rogaško Slatino. Med 
vožnjo smo peU. Nekateri so 
bruhali. Glavno je , da smo se vsi 
zdravi in srečni vrnili z izleta. 

Miran Fideršek, 1. r. 
Ptujska gora 

VČERAJ JE BILA 
NEDELJA 

Nedelja je dan počitka in 
veselja. K o sem vstal, sem se 
nazajtrkoval. Potem sem gnal na 
pašo krave. K o sem napasel, sem si 
naredil zibelko in sva se z Marinko 
zibala ves popoldan. 

Vojko Butolen, 
1. a razred, Majšperk 

ŠTORKLJA 
Štorklja je zopet priletela. 

Videla sem jo na travniku. Bila je 
sreda. Začela je že spletati gnezdo. 
Štorklja je žabe. Štorklja hodi po 
močvirju. Kadar gremo v šolo, j o 
opazujemo. V jeseni štorklja 
odlet i proti jugu. K o pride 
pomlad, se štoričlja vrne. Štorkelj 
smo veseli spomladi vsi otroci . 

Sonja Gajšek, 
1. a razred, 

Majšperk 

PIONIRJI O TITU 
Tovarišu Titu je ime Josip. Piše 

se Broz. Rodi l se je v Kumrovcu 
na Hrvatskem. Sedaj živi v 
Beogradu. V o d i našo domovino . 

Za njegov rojstni dan žel im, da 
bi bU zdrav in še dolgo vodi l našo 
domovino . 

Marko Rakovec, 
1. b razred, Majšperk 

NEZNANEC V AVTU 
Noč je temna in mrzla. Nikjer 

nobene zvezde. Nobene luči. Tema. 
Čakam na avtobusni postaji. Ure • 

nimam. Le kdaj bo prišel ta 
avtobus? Noge me bolijo od celo
dnevnega dela na travniku in eno-
urne hoje. Oči se mi zasjjano 
povešajo. Tresem se od nočnega 
mraza. 

Nenadoma zaslišim korake. Po 
hoji in kretnjah sem domnevala, da 
je se mlad fant. Stopi k fičku, ki je 
le nekaj metrov vstran od mene. 
Nato me pogleda. 

,,Čakaš na avtobus? " me vpraša. 
, ,Da," m.u odgovorim. 
,,ČaKaš za Bistrico? " 
Pritrdim, kajti prav nič mi ni bilo 

do pogovora. 
,,Tudi jaz sem namenjen tja. Pridi, 

te bom peljal!" 
Nisem odklonila. Od bolečih nog 

in dolgotrajnega čakanja, sem rade-
volje pritrdila. Toda, da bi odklonila 
mi še na misel ni prišlo. Sedem v 
avto. Že se odpeljeva. Nekaj časa 
sva tiho. Nato me pogleda. Začne 
pogovor. 

,,Danes sem bil ves čas v bolniš
nici. Pa še jedel nisem nič toplega. 
Prav zdajle sem šel tja v gostilno in 
si naročil sendvič. Že prav lačen 
sem bil. V bolnišnici pa tudi delajo 
tako počasi." 

Utihnil je za nekaj časa. Vem, 
odgovoriti bi mu morala nekaj. 
Toda nisem vedela kaj. Zato sem 
samo pritrdila. Nekoliko pogledam 
na njegovo stran. V obraz mu ne 
upam pogledati. Toda opazila sem, 
da je oblečen v svetlomoder pulo
ver. Lase ima kratko ostrižene^. 
Privlačuje me njegova bližina. Všeč 
so mi njegove kretnje. Razločne 
besede. Nenadoma me obide strah. 
Kako sem mogla v tuj avto in še 
človeka, ki sedaj sedi poleg mene, 
ne j)0znam? Spreletel me je mrzel 
občutek. Da bi se danes vse srečno 
končalo. Kaj, če ustavi in me samo 
pusti tukaj na milost in nemilost? 
Ali, da mi kaj naredi? Močno 
stisnem pesti. Srce mi močno bije. 
Zdi se mi, da so se mi lasje naježili. 
Toda naenkrat je vse svetlo. Pogle
dam okoli sebe. Oh, hvala bogu. 
Sem še na Jožefu. Zdi se mi, da sem 
se vidno odahnila. 

^,Tu na postaji te bom dal dol," 
reče. 

, ,Dobro," odgovorim. Usta imam 
suha. V grlu me duši. 

Pripeljeva se do postaje. Ustavi, 
Odprem vrata. Izstopim. Toplo se 
zahvalim. Toda bilo je pretemno, da 
bi videla njegov obraz. 

,,Je že dobro." Zapre vrata in 
odpelje. 

Ko grem proti domu, sem se 
spomnila, da bi lahko vsaj pogledala 
registrsko številko avtomobila. ' 

Tako še danes ne vem, kdo je bil 
voznik v avtomobilu. 

Anica Germ, 
O Š Poh. odred, 8. d. 

Slov. Bistrica 

SPREHOD 
včeraj zadnjo uro smo šli na 

travnik. Tam smo trgali rože, travo, 
tovarišica jih je dala v torbo mea 
liste papirja. Potem smo prečkali 
cesto. Vzpenjali smo se po gozdni 
poti na vrh hriba tja, kjer je bil 
nekoč grad. Tam smo pregledali 
našo zbirko trav in cvetic. Poslovili 
smo se in šli domov. 

Jerica Krošel, 
1, b razred, Majšperk 





Fsen fkup en dober den no lep 
pozdrof! Ovokrot sen jomra kak 
nas je dež naleva gnes (v 
pondelek) pa poleg totega rezervi
ranega kota tak švican kak. da bi v 
Švici bija. Premoj krščeni duši 
gnes pa je resen vroče kak, da bi 
se nan že tisti pesji dnevi bližali. 
Saj vena vete zakaj se totin vročin 
dnevom pesji dnevi reče: Jas 
mislin, da zato, ker poleg psov 
tudi lidje jezike vun držimo, 
razlika pa je samo v ten, da ne 
lojamo no ne hodimo po štireh 
nogah. Saj vete kak provi en 
pregovor, da je pes človekov 
najbojši prijotel. Jas sen to enkrat 
na račun totega prijotelstva enega 
kozla vstrela zavolo kerega bi 
hitro kero po keblači doba: K hiši 
je priša en znonec s kerin si že več 
let nesma preveč dobra, saj mi je 
pred leti močko vstrela, ki je na 
njivi miši lovila un pa je trdija, da 
je mlode zofce lovila. Malo je jager 
malo pa raubšic no je mujco z 
gveron v mačkija nebesa posla. Od 
tistega cajta si nesma več dobra. 
Pride ti un to pred krotkin k meni 
na nekšni obisk pa ga je naš 
gospod pes Lorfi tak obloja no 
napadna, ke sen misia, da de se v 
hlače pokaka. Tejko pa je bija 
olikani, da ^ mu še hloc neje 
raztrga. Začeja se je dreti: 
„Nazeni no na verigo zapreži 
totega pesjega vraga, saj vidiš, da 
poštene Udi napoda . . ." Jas sen 
mu samo nazaj zabrusa: ,,Nič se 
ga ne boj ,,mačkovstrelec", saj pes 
psa ne vgrizne . . . " S ten sen mu 
seveda hteja povedati, da si je 
malo s psi v žlohti, ki glih tak 
moček ne trpijo. Malo je falilo, da 
si nesma v lase skočla no se zaj še 
samo to bojin, da de mi poleg 
močke še psa vstrela. Vsi jagri 
seveda neso takšni no se mi zdi, da 
je toti trotln med njimi ena vejka 
izjema . . . 

SVET SE S U Č E O K O L I Ž O G E 

Ven, da vas je med mojimi 
brolci dosti tokih, ki žifcno 
spremlate svetovno žogobrcarsko 
prvenstvo v Nemčiji na keren so 
naši „Jugobrci" dobro štartali no 
nazodjo hitro dobli vozne korte za 
povrotek v domovino. Pa kaj si 

čemo, žoga je pač okrogla no 
nemrejo vsi kolajn dobiti, če pa so 
samo tri na voljo. 

Jas tak tote televizijske prenose 
gledan, ke de mi vena enkrat 
ekran poč a. Za vsoki gol, ki so ga 
dali žogobrci, sen spija en litrček 
našega vinskega Švica. Pri tekmi z 
Zairon gdo so naši devet golov 
zapičli, sen seveda pret pod 
televizor padna kak blo je tekme 
kunec. Te pa blo je resen tak kak 
sen van enkrat že pisa, da je tele 
pod televizoron ležalo. Na vseh 
drugih tekmah pa me je hujda žeja 
montrala, saj je blo premalo golof 
no premalo litrof. Najbolj sen ba 
žalosten gdo so nas Poljoki 
namohali 2:1. Saj nič ne rečen, 
naši so lepo špilali, samo golof še 
se neso navučli strelatj. Naše 
zvezdice, ki smo jih v cajtngah v 
nebo poslali so prehitro vgasnole ž 
njimi pa tudi optimistične sanje o 
kokšni kolajni. Psa čost pa gre 
našin liden, ki so na začosnem deli 
v Nemčiji, ki so tak zvesto bodrili 
no navijali za naše. Gdo sen gleda 
na televizori stotine jugoslovan
skih zastov, me je to oj veselilo 
kak, če bi naši nogometoši 
osamleni zloto kolajno dobli. Pa 
kaj bi van še več o toten žogobrci 
pisa, saj ven, ke mate ga že tudi vi 
prek krez glavo, če glih ven, da vas 
je v toten cajti dosti tokih, ki 
mate med totin prvenstvon 
namesto glave žoge na šijaki 
nasajene. Pasko pa m.orete meti, 
da vas nede ker v glavo brcna, saj 
je na cestah dosti tokih, ki majo 
samo žogo pred očmi. Po svojih 
izkušnjah vam poven, da je še 
fseeno bojše, če te nan kokšni 
feselici ker po glovi fčesne, kak pa 
po nogah, saj potli niti bejžati več 
nemres. 

Da pa ne bi tudi mene keri s 
kokšnim pog^lovnin dobitkon za-
deja, mo rajši po za toti tjeden 
vtihna no nareda piko na i. 

Moren van še povedati žalostno 
novico, da je to pred krotkin na 
našen Suhen bregi fejst toča 
klestla, ki nan je v gorici grozdje 
sprešala, pšenico požela, jobolka 
obrola no še vec druge škode 
naredla. Kaj čete srmake pač ves 
hujdič kločL 

Srečno, vaš Lujs. 

N E D E L J A , 7. julija 1974: 4.30 -
8.00 Dobro jutro! poročila - vmes 
ob 5.00 Poročila; 5.30 Poročila; 
5.45 EP; 6.00 Jutranja kronika; 
6.30 Poročila; 6.SO Za vas; 7.00 
Poročila; 7.20 Poročila; 7.30 Za 
kmetijske proizvajalce; 7.5 0 Z 
mikrofonom v Gorenju; 8.00 
Poročila - Radijski in T V spored; 
8.07 Radijska igra za otroke; 8.48 
Skladbe za mladino; 9.00 Poročila; 
9.05 Še pomnite, tovariši . . .; 9.55 
EP; 10.00 Novice; 10.05 Popevke; 
11.00 PoročUa; 11.20 - 14.00 
Poslušalci čestitajo - vmes ob 12.00 
- 12.15 Humoreska; 14.25 Lahka 
glasba; 14.50 EP; 15.00 Poročila; 
15.10 Glasbeni intermezzo; 17.00 
Operne melodije; 16.00 Radijska 
igra; 16.50 Glasbeni intermezzo; 
17.00 Poročila; 17.05 - 19.00 
Športno popoldne - vmes ob 18.00 
Poročila; 19.00 Lahko noč, otroci!; 
19.10 Obvestila; 19.15 Glasbene 
razglednice; 19.25 EP; 19.30 
Radijski dnevnik; 20.00 V nedeljo 
zvečer; 22.00 Poročila; 22.20 Jazz; 
23.00 Poročila; 23.05 Literarni 
nokturno; 23.15 Serenadni večer; 
24.00 Poročila. 

P O N E D E L J E K , 8. julija: 14.00 
Poročila; 14.10 Pojo amaterski 
zbori; 14.30 Poslušalci čestitajo; 
14.55 EP; 15.00 Dogodki in 
odmevi; 15.30 Glasbeni intermezzo; 
15.40 Orkester The Capitol 
Symphony; 16.00 Vrtiljak; 17.00 
Poročila; 17.10 Po željah poslušal
cev; 18.00 Poročila - Aktualnosti; 
18.15 Listi iz pop albumov; 18.45 
Kulturni globus; 19.00 Lahko noč, 
otroci!; 19.10 Obvestila; 19.15 Trio 
Avgusta Stanka; 19.25 EP; 19.30 
Radijski dnevnik; 20.00 Operni 
koncert; 21.30 Zvočne kaskade; 
22.00 PoročUa; 22.15 Popevke; 
23.00 Poročila; 23.05 Literarni 
nokturno; 23.15 Jazz; 24.00 
Poročila. 

T O R E K , 9. julija: 14.00 Poročila; 
14.10 Skladbe za mladino; 14.40 Na 
poti s kitaro; 14.5 5 EP; 15.00 
Dogodki in odmevi; 15.30 Glasbeni 
intermezzo; 15.40 Iz filmov in 
glasbenih revij; 16.00 Vrtiljak; 
16.40 Naš podlistek; 17.00 Poro
čila; 17.10 Zveneča imena; 18.00 
Poročila; 18.15 Zabavni ansambli; 
18.30 V torek nasvidenje!; 19.00 
Lahko noč, otroci!; 19.10 Obvesti
la; 19.15 Ansambel Lojzeta Slaka; 
19.25 EP; 19.30 Radijski dnevnik; 
20.00 PoročUa; 22.15 Popevke; 
23.00 PoročUa; 23.05 Literarni 
nokturno. 23.15 Iz oper, ki jih 
redko slišimo; 24.00 PoročUa. 

S R E D A , 10. julija: 14.00 Poroči
la; 14.10 Slovenske narodne pesmi; 
14.30 Poslušalci čestitajo; 14.55 EP; 
15.00 DoKOdki in odmevi; 15.30 

Glasbeni intermezzo; 15.40 Glas
beni drobiž od tu in tam; 16.00 
Loto vrtiljak; 17.00 PoročUa; 17.10 
Operni koncert; 18.00 Poročila; 
18.20 Zvoki današnjih dni; 18.45 
Naš gost; 19.00 Lahko noč, otroci!; 
19.10 ObvestUa; 19.15 Glasbene 
razglednice; 19.25 EP; 19.30 
Radijski dnevnik; 20.00 Koncert 
simfoničnega orkestra; 22.00 Poro
čUa; 22.15 Jazz; 23.00 Poročila; 
23.05 Literarni nokturno; 23.15 
Zabavna glasba; 24.00 PoročUa. 

Č E T R T E K , 11. julija: 14.00 
PoročUa; 14.10 Amaterski zbori 
pojo; 14.40 Mehurčki; 14-55 EP; 
15.00 Dogodki in odmevi; 15.30 
Glasbeni intermezzo; 15.40 V 
plesnem ritmu; 16.00 Vrtiljak; 
16.40 Naš podlistek; 17.00 Poroči
la; 17.10 Simfonični koncert; 18.00 
PoročUa; 18.15 Tipke in godala; 
18.35 Kasetna produkcija; 18.50 
Človek in zdravje; 19.00 Lahko 
noč, otroci!; 19.10 ObvestUa; 19.15 
EP; 19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
Domače pesmi; 21.00 Literarni 
večer; 21.40 Glasbeni nokturno; 
22.00 PoročUa; 22.15 Popevke; 
23.00 PoročUa; 23.05 Literarni 
nokturno; 23.15 Simfonije Hansa 
Wernerja Henzeja; 24.00 PoročUa. 

PETEK, 12. julija: 14.00 Poroči
la; 14.10 Mladina poje; 14.30 
Poslušalci čestitajo; 14.55 EP; 15.00 
Dogodki in odmevi; 15.30 Napotki 
za turiste; 15.35 Glasbeni intermez
zo; 15.40 Radijski orkester Hanno-
ver; 16.00 VrtUjak - vmes ob 16.05 
Kam in kako na oddih? 17.00 
PoročUa; 17.10 Z opernih^ in 
koncertnih odrov; 18.00 Poročila; 
18.15 Signali; 18.50 Ogledalo časa; 
19.00 Lahko noč, otroci!; 19.10 
Obvestila; 19.15 Ansambel Dobri 
znanci; 19.25 EP; 19.30 Radijski 
dnevnik; 20.00 Stop-j^ops 15; 21.15 
Oddaja o pomorščakih; 20.00 
PorocUa; 22.15^ z Slogov domačih; 
23.00 PoročUa; 23.05 Literarni 
nokturno; 23.15 Godalni kvartet; 
24.00 PoročUa. 

S O B O T A , 13. julija: 14.00 
PoročUa; 14.10 Po Jugoslaviji; 
14.5 5 EP; 15.00 Dogodki in 
odmevi; 15.30 Glasbeni intermezzo; 
15.40 Paleta melodij; 16.00 Vrti
ljak; 16.40 Majhni ansambli; 17.00 
PoročUa; 17.10 Instrumenti v ritmu; 
17.20 Gremo v kino; 18.00 
PoročUa'; 18.15 Rad imam glasbo; 
18.45 S knjižnega trga; 19.00 Lahko 
noč, otroci!; 19.10 ObvestUa; 19.15 
Ansambel Jožeta Burnika; 19.25 
EP; 19.30 Radijski dnevnik; 20.00 
Radijski radar; 21.00 Plesni orkester 
R T V Ljubljana; 21.15 Radijska igra; 
22.00 PoročUa; 22.2 0 Oddaja za 
izseljence; 23.00 PoročUa; 23.05 V 
novi teden; 24.00 Poročila. 

Zaradi pomanjkanja prostora 
bomo zapis o 65-letnici G D 
Ivanjkovci objavUi prihodnjič. 

Č E T R T E K . 4. julija: 11.00 -
Napoved sporeda; 11.05 Radijska 
igra „ M A T I " ; 11.35 - Borci česti
tajo; 11.50 ObvestUa in rekla
me: 12.00 - Čestitke delovnih ko
lektivov za praznik. 

PETEK' 5. julija: 1 6 . 0 0 M e l o 
dija dneva; 16.05 - Poročila in 
ObvestUa; 16.15 - Ekonomsko-
propagandna oddaja: 16.40 - Pio
nirski radijski studio; 17.00 - Sle
pi pesniki - Veronika Žižek (po
novitev); 17.15 - Orkestralna 
glasba: 17.30 - Na srednjem valu 
198 .5 metra. 

S O B O T A . 6. julija: 16.00 - Na
poved sporeda; 16.05 - PoročUa 
in ObvestUa; 16.20 - Rezerviran 
čas; 17.00 - Združenje ptujske 
trgovine; 17.15 - Za vas in vaš 
dom; 17.40 - Spored v prihod
njem tednu; 17.45 - Glasba za 
konec tedna. 

N E D E L J A , 7. julija: 1 1.00 -
Odmevi tedna: 11.15 - Obvestila 

in reklame; 11.30 - Naloge sub
jektivnih sU v S Z D L ; 11.40 - Vlo
ga mlade generacije v samoupravni 
socialistični družbi; 1 1.45 — Kme
tijska oddaja; 12.00 - Čestitke 
poslušalcev. 

P O N E D E L J E K , 8. julija: 16.00 
- Melodija dneva; 16.05 - Poro
čUa in ObvestUa; 16.15 - Keglja-
ško društvo Ptuj; 16.40 - Vedro v 
novi teden: 1 7.00 - T O Z D „Pano-
nija" - obrat .,Zaščita" Kidriče
vo; 17.15 — Ekonomsko-propa-
gandna oddaja; 1 7.40 - Novosti iz 
gramofonskih hiš. 

T O R E K , 9. julija: 16.00 - Na
poved sporeda; 16.05 - PoročUa 
in ObvestUa; 16.15 - Za vaš dom; 
17.00 — Na obisku pri Tinčeku 
Ivanuši; 17.15 - Rezerviran čas; 
17.30 - Kar ste izbrali, predva
jamo. 

V ostalem času prenašamo prvi 
program radia Ljubljana. 



TV P R O G R A M 

M D I L J A . 7. J L L I J A : 9.20 
R jMi ion t : Kmet je . 10.15 Kmetijska 
oddaja. 11.00 .Mozaik. 11.05 
Otroška matineja. 12.00 Poroči la . 
14.45 Propagandna oddaja. 15.00 
Nogome t . 15.50 Nogomet , 17 . 50 
Propagandna oddaja. 17 .55 Naši 
/bor i . 18.20 Propasiandna oddaja. 
18.25 Poročila. 18.30 Puška, ki je 
osvojila zahod. 19.45 Barvna 
risanka. 19.50 Cikcak. 20.00 T V 
dnevnik. 20.25 Tedenski zunanjepo
litični komentar. 20.30 3 - 2 - 1 . 
20.40 V gosteh pri Nušiču. 21.30 
Temne steze. 21.58 Propagandna 
oddaja. 22.00 Športni pregled. 
22.35 T V dnevnik. 22.50 N o g o m e t . 
23.30 Košarka. 

P O N E D L L J E K . 8. J U L I J A : 16.45 
.Madžarski T V D . 16.50 Košarka. 
18.50 Obzornik. 18.30 Skozi 
neznano del to. 18.55 Mozaik. 19.00 
Mladi za m b d e . 19.30 Kaj h o č e m o . 
19.45 Barvna risanka. 19.50 Cikcak. 
20.00 T V dnevnik. 20.25 3 - 2 - 1 . 
20.30 Sodobna oprema. 20.40 
Rezerviran čas. 21.00 Košarka. 
22.30 T V dnevnik. 

T O R E K . 9. J U L I J A : 16.45 
.Madžarski T V D . 18.00 Obzornik . 
18.15 VeseU tobogan. 18.45 
Mozaik. 18.50 Cesta in mi. 19.10 
Nastopa Trio Lorenz. 19.45 Barvna 
risanka. 19.50 Cikcak. 20.00 T V 
dnevnik. 20.25 3 - 2 - 1 . 20.35 
Dokumentarna oddaja. 21.00 Košar
ka. 22.30 T V dnevnik. 

S R E D A , 10. J U L I J A : 16.45 
.Madžarski T V D . 18.10 Obzornik. 
18.35 Družina :,mola. 18.55 Mozaik . 
19.00 Zabavno glasbena oddaja. 
19.20 Na sedmi stezi. 19.45 Barvna 
risanka. 19.50 Cikcak. 20.00 T V 
dnevnik. 20.25 3 - 2 - 1 . 20.30 
Jugoslovanski nogometaši na svetov
nem prvenstvu. 20.50 Sanjave 
zvezde velikega voza. 22.25 T V 
dnevnik. 

Č E T R T E K , 11. J U L I J A : 16.45 
.Madžarski T V D . 17.50 Obzornik . 
18.05 Otroci in mi. 19.10 Mozaik . 
19.15 Po sledeh napredka. 19.45 
Barvna risanka. 19.50 Cikcak. 20.00 
T V dnevnik. 20.25 Kam in kako na 
oddih. 20.40 J. Mach: Mavtica. 
21.30 Četr tkovi razgledi. 22.00 
Glasbeni nok tumo. 22.20 T V 
dnevnik. 

P E T E K . 12. J U L I J A : 16:30 
Košarka. 17.50 Obzornik . 18.05 
Revija mladinskih pevskih zborov . 
18.35 T V kažipot. 18.55 Mozaik . 
19.00 Košarka. 20.30 Cikcak. 20.40 
T V dnevnik. 21.10 Tedenski 
gospodarski komentar. 21.15 
3 - 2 - 1 . 21.25 Normanove Hyppyje-
ve pustolovščine. 23.05 TV dnev
nik. 

S O B O T A , 13. J U L I J A : 16.15 
Državno prvenstvo v atletiki. 18.00 
Obzornik. 18.15 Legenda o divjem 
lovcu. 19.10 Mozaik. 19.15 Kaj 
počnemo ob nedeljah. 19.45 Barvna 
risanka. 19.50 Cikcak. 20.00 T V 
dnevnik. 20.25 Tedenski notranje
polit ični komentar. 20.30 3 - 2 - 1 . 
20.40 Peppino Principe. 21.00 
Košarka. 22.30 T V dnevnik II. 
22.45 Ban'na propagandna oddaja. 
22.50 C o l o m b o . 23.20 T V dnevnik. 

IOOOODLICNJAKOV 

Republiška akcija podelitve pri
znanj najboljšim učencem, ki so se 
je udeležili tudi dijaki ptujskih 
srednjih in poklicnih šol, je bila 25. 
junija v lemem gledališču Križanke, 
Govor i l je dr. Avguštin Lah, pod
predsednik IS SR Slovenije. 

DAN PERUTNINARJEV NA BORLU 
Kljub temu. da je v soboto, 29. 

junija že navsezgodaj deževalo, ni 
omajalo trdne volje perutninarjev, ki 
so za ta dan pripravih tretji 
uadicionalni dan perutninarjev na 
gradu B O R L . T a k o se j e že do 
desete ure dopoldan zbralo okol i 
700 zaposlenih pri kombinatu ter 
približno 460 kooperantov - perut
ninarjev iz trinajstih slovenskih in 
lu-vaških občin, ki bodo letos zredili 
oko l i 16 milijonov kg živih piščan
cev. 

Slovesnost na prostem, za katero 
je že bil pripravljen oder, se je 
preselUa v zavetje starih grajskih 
zidov. Program je tekel' v do 
zadnjega kot ička natrpani viteški 
dvorani, od koder so bih za druge 
speljani zvočnik i v spodnjo jedilni-

Ivo Tomažič govori na srečanju 
perutninarjev. 

Foto: M. OZMEC 
co, v lovsko sobo ter v klubske 
prostore. Perutninarji so zasedli tudi 
ves prostor pod obok i v prvem 
nadstropju. Zbranim, med katerimi 
so bili tudi predstavniki ptujskega 
družbenopolit ičnega življenja ter 
predstavniki Perutnine iz Pivke in 
Zaloge, j e najprej govor i l Martin 
Vegan, predsednik zbora delegatov 
Perutnine Ptuj. Generalni direktor 
I v o T o m a ž i č pa je govor i l o 
pomembnih dosežkih perutninarske 
proizvodnje v Sloveniji in v naši 
občini . V kulturnem delu programa 
so nastopih folklorna skupina K U D 
Študent iz Maribora, komorni moški 
pevski zbor iz Ptuja, pod vodstvom 
Branka Rajšterja ter znana jugoslo
vanska humoristka Nela Eržišnik ali 
po domače Marica Hrdalo, ki j e 
pošteno pometla mokre perutninar-
je . 

Najboljši in najzaslužnejši koope
ranti so dobili priznanja za dolgolet
no uspešno sodelovanje z Perutnino 
Ptuj, na področju vzreje piščancev 
in aktivno druž dhopoli t ično delo v 
delovni organizaciji in Krajevni 
skupnosti. Priznanja so dobili tudi 
člani delovne skupnosti Perutnine, 
za aktivno delo v delovni organiza
ciji. Za dosežene športne rezultate 

na tekmovanjih, ki so bila v 
počastitev tretjega dneva perutni
narjev, ;o dobili najboljši posamez
niki in ekipe posebna priznanja m 
pokale vsi prvi pa tudi pakrtične 
nagrade. Športna tekmovanja je 
pripravila sindikalna konferenca 
osnovnih organizacij sindikata pri 
mesokombinatu Perutnina Ptuj in so 
bila v času od 20. do 27. junija v 
naslednjih disciplinah: streljanju, 
nogometu, kegljanju, šahu, teku na 
100 m ter krosu. V vseh šestih 
disciplinah je sodelovalo 162 članov 
in kooperantov. Na tekmovanjih so 
bih doseženi razmeroma dobri rezul
tati, kar kaže, da j e v ,,Perutnini" 
šport popularen med najširšimi sloji 
delavcev. 

V zabavnem delu sta bila deležna 
posebne pozornost i najmlajši i n ' 
najstarejši par pri Perutnini. T o sta 
bila Martin in Milenka Zdolšek iz 
Ponikve pri Celju - letošnji par na 
kmečki ohceti ter Jože in Alojzija 
Majcenovič iz Zavrča, o katerih smo 
o b njunem zlatem jubUeju v Ted
niku že pisali. Oba para sta namreč 
perutninina kooperanta. N^mla jša 
zakonca sta nato ob zvokih ansam
bla Toneta Kmetca pričela ples, 
potem pa so se pridružih vsi drugi. 
Med plesom so organizirali več 
zabavnih iger, o d kviza na temo 
svetovnega prvenstva v nogometu do 
tekmovanja v kikirikanju in opona
šanju drugih domačih živali. Za 
konec so hoteli izbrati najlepšo 
perutninarko, a je bila najlepša 
udeleženka Marija Cagran, ki ni 
perutninarka temveč gostinka. 

M . O Z M E C 

P R O D A M samostoječo poslov«, 
zgradbo, zraven tržnice v Varaždij' 
Skupne površine je 12 1 kv ' 
notranja višina 4 m, po 3000 diri,̂  
kv. m. Ponudbe na tel. 042-466(i-
041-523599 ali Maček, Varaijjj 
Uska ulica 4. 

P R O D A M osebni avto DKW p, 
102, registriran do marca ig-; 
Dam tudi na ček. Naslov v uprav 

P R O D A M traktorski obračalnik ^ 
kosilnico za pšenico — avtomatsk 
za traktor ali vprego. Pleterje 21 j 
Cirkovce. 

U G O D N O prodam malo rabljej, 
mlatilnico (drešmašin). Jože Msj 
ved, Podlože 28, p. Ptujska gora. 

P R O D A M nedograjeno hišo r„ 
Pobrežju pri Vidmu. Kupim rablje 
skobeljni stroj in mešalec za betoc 
vse v ispravnem stanju. Valenj 
Glavica^ Bednjica 11, p. Višnjicap-
Trakoščanu. 

U G O D N O , zelo poceni prodamfo-
taunus 12 M, letnik 1966. Avto" 
brezhiben in registriran. Naslov 
upravi. 

T E L I C O . 9 mesecev staro, sivo-rjai; 
barve prodam. Kicar 3/a, Gajšek. 

KUPIM enostanovanjsko, dobi; 
ohranjeno vseljivo hišo z vrtom i 
Ptuju ali okolici Ptu|a v bližt 
župnijske cerkve. Plačam dobi: 
Edinstvena prilika. Naslov v uprav 
I Š Č E M O upokojenko za varsn: 
dveh otrok. Nudimo ji hrano z 
stanovanje. Feguš, Nova vas 53. p 
Markovci. 

P R O D A M tovorni avto ,,kasonai 
Služba zagotovljena. Naslov 
upravi. 

GOSTIŠČE PRI LIZIKI V GORlSNICl 

TAKŠNIH GOSTIŠČ SI ŽELIMO ŠE VEČ 
Verjetno ne b o m o zapisaU nič 

novega, če povemo, da so naše 
podeželske gostilne še vedno na ze lo 
slabem glasu, zlasti kar se t iče 
postrežbe. Več ina podeželskih g o 
stišč na ptujskem območju pač 
lahko postreže gostu poleg raznih 
alkoholnih pijač še m o g o č e samo s 
kakšnim sendvičem dvomljive vsebi
ne, medtem ko tople hrane 
praktično nikjer ne pripravljajo. 

Prav zato je verjetno res izjema 
gostilna EUzabete Horvat v Gorišni-
ci. Prav v tej gostilni lahko popotnik 
skorajda o b vsakem času dobi poleg 
pijač tudi kaj toplega pod zob . 
Hrana je vedno sveža, predvsem pa 
okusno pripravljena. T u je m o g o č e 
dobiti tudi ribe. Skratka, v tem 
gostišču gosta ne zalivajo samo s 
pijačo, ampak si prizadevajo, da 
gosta lahko vedno 'post režejo tudi s 
topl imi jedili , kar je res pohvale 
vredno, še posebno, če vemo , da se 
popotniki radi ustavljajo predvsem 
zato, da v gostiščih zaužijejo tudi 
kaj toplega. Drugo je seveda za 
domačine , ki prihajajo v gostilne na 
dva deci in na pogovor . 

Morda ob tej priliki zapišemo še, 
da je Lizika Horvat pred kratkim 

svoje gostišče tudi n a nov: 
preuredila. T u so uredih - pole 
točilnice še dve posebni sobi, kisti 
res toplo m olcusno urejeni. iNavse: 
mizah so sveži namizni prti, » 
oknih lepe zavese, skratka, gostu,i:i 
pride v takšno podeželsko gostiliK 
je res v njej prijetno posedeti, i 
zlasti, če je poleg pijač postrežt: 
tudi s toplimi jedili, ne, samo i 
sendviči, starimi klobasami f 
go tovo se bo ob prvi priliki rad J 
ponovno oglasil. S seboj pa pripelji 
tudi svojo družbo. 

F.a 

SESTANEK Z UREDNII^ 
LOKALNIH ČASOPISOV 

V Ljubljani je bil 28. junija 19'-
sestanek z uredniki lokab ih časo?' 
sov; Pomurski vestnik. Primorski 
novice. Dolenjski hst. Nov i tedn^ 
Glas Gorenjske in Tednik Pt̂ ? 
Sestali so se zaradi skupne? 
publiciranja mladinske dejavno? 
pred 9. kongresom Zveze socialisti^ 
ne mladine Slovenije, ki bo pome.'-
prelomnico v načinu organizira',' 
in delovanja mladih socialistični 
siL 

TEDNIK izdaja časopisni zavod Ptujski 
nik, 62250 Ptuj. Vošnjakova 5. p ' 
99. - Urejuje uredniški odb" 
Izhaja vsak četrtek. Odgovorni u'̂ ' 

nik - Anton Bauman. Telefon uredništva in uprave (062) 77-079. Celoie" 
naročnina 50 din, za inozemstvo 100 din. - Ži ro račun SDK 
52400-603-30458. - Tiska Mariborski tisk, 62000 Maribor, Svetozarevs« 
ul, 14. 


